
ΟΡΘΗ ΕΠΑΝΑΛΗΨΗ 
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 

Από το υπ’ αριθ. 26/2013 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 583/2013                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Αναπροσαρμογή των τελών καθαριότητας  και  
φωτισμού. 

 
Σήμερα 14 Νοεμβρίου του έτους 2013 ημέρα της εβδομάδας Πέμπτη και ώρα 15:00 

συνήλθε σε έκτακτη συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του 
Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με 
ημερομηνία 12-11-2013 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών 
Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις 
διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 3443/2006. 

Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται ο Αναπληρωτής Δημάρχου Νικόλαος 
Μαυροκεφαλίδης και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν 
παρόντα  32 μέλη: 

 
                  Παρόντες                                                                                       Απόντες 

1)Μ. Σουμελίδης, 2)Θ. Θεοδωρίδης, 3)Γ. Μιχαηλίδης, 
4)Α.Λαζαρίδης, 5)Ν. Τσιαμήτρος, 6)Β. Σταυροπούλου, 
7)Ε.Αρχοντάκη, 8)Π. Παυλίδης, 9)Τ. Χατζηαθανασίου, 
10)Θ. Αγγελίνας, 11)Κ. Βοργιαζίδης, 12)Ν. Μωυσιάδης, 
13)Χ. Κούτρας, 14)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 15)Α. Καγκελίδης, 
16)Μ. Παπαϊωάννου, 17)Θ. Κορωνάς, 18)Β. Παπαδόπουλος, 
19)Κ.Κουτσαντάς,20)Β.Λυκοστράτης, 21)Α.Νεστορόπουλος, 
22)Α. Γκαμπέσης, 23)Κ. Κοστογλίδου, 24)Α. Βασιάδης, 
25)Χ. Τσιούντας, 26)Ε. Γουναράς, 27)Κ. Παναγιωτίδης, 
28)Δ. Γκέκα, 29)Σ. Κουμτσίδης, 30)Ι. Σοφρόνωφ, 
31)Γ.Μελιόπουλος, 32)Ι.Αγγέλογλου. 

Δ. Δάσκαλος, Λ. Πουλασουχίδης, 
Χ. Γαϊτάνου, Γ. Κάκαρης, Α.Δέλλας, 
Λ.Τσαβδαρίδης, Β.Γιαννουλάκης, 
Γ.Σουμπέκας, Α.Παπαδόπουλος 

        Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                     Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Δ. Κουλουριώτης, Ν. Αγγέλου, Ι. Χειμώνας Κ.Καπανίδης 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Σ.Ασλάνογλου, Χ. Δουλγερίδου, Θ. Σούλας, Ι. Λιάτσιου, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  Σ. 
Μισοκέφαλος, Α. Βοργιαζίδου, Ι. Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Α.Ορφανίδου, Η. 
Μπατσαράς, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. 
Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση: 1)Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 583/2013 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ν.Τσιαμήτρος, 
Α.Βασιάδης, Μ.Σουμελίδης, Μ.Παπαϊωάννου και αποχώρησε η κ.Κ.Κοστογλίδου. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 584/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι.Αγγέλογλου, 
Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ, Α.Βασιάδης, Θ.Θεοδωρίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 586/2013 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ 
και αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Παναγιωτίδης, Σ.Κουμτσίδης, Β.Σταυροπούλου. 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 587/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Κουτσαντάς, 
Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ. 
 

 
 
 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης έθεσε υπόψη 
του συμβουλίου την υπ’ αριθ. 606/2013 απόφαση της Οικονομικής Επιτροπής, με την οποία αυτή 
εισηγείται στο Δ.Σ.: 
Α) Την αναπροσαρμογή των συντελεστών των Τελών Καθαριότητας και Φωτισμού για την 
κατηγορία οικιακής χρήσης του Δήμου Βέροιας, ως εξής : 
1. Για την πόλη της Βέροιας, σε 1,70 € / τ.μ. (Από 1,60 € / τ.μ. που ίσχυε  το έτος 2013), για: 

α) Τους χώρους που χρησιμοποιούνται για κατοικία ή εγκατάσταση φιλανθρωπικών ή 
νοσηλευτικών ιδρυμάτων δημοσίου ή ιδιωτικού δικαίου στους οποίους δεν συμπεριλαμβάνονται οι 
ιδιωτικές κλινικές, 

β) Τους μη στεγασμένους χώρους ακινήτων που χρησιμοποιούνται για άσκηση επαγγέλματος 
καθώς και για τις κατοικίες που κατοικούνται εποχιακά, 

γ) Τους στάβλους, 
δ) Τους σταθμούς αυτοκινήτων (parking), 

2. Για τις υπόλοιπες Δημοτικές και Τοπικές Κοινότητες, καθώς και τους Οικισμούς του Δήμου 
Βέροιας, σε 1,40 € / τ.μ. (Από 1,30 € / τ.μ. που ίσχυε  το έτος 2013). 
 
Β) Την αναπροσαρμογή των συντελεστών των Τελών Καθαριότητας και Φωτισμού του Δήμου 
Βέροιας για τις υπόλοιπες κατηγορίες χρήσης, οι συντελεστές των οποίων διαμορφώνονται ως 
εξής: 
1. Για την πόλη της Βέροιας και για: 

α) Την κατηγορία γενικής χρήσης: 
Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης σε 3,68 € / τ.μ. 

β) Την κατηγορία υπερκαταστημάτων τροφίμων: 
1) Για τα πολυκαταστήματα τροφίμων μέχρι των 150 τ.μ σε 3,68 € / τ.μ. 
2) Για τα πολυκαταστήματα τροφίμων πέραν των 150 τ.μ. με τέλος 2 ½ φορές το                

εκάστοτε τέλος της κατηγορίας γενικής χρήσης που ισχύει για την πόλη της Βέροιας, 
δηλαδή  9,20 € / τ.μ. 

γ) Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης μέχρι του ορίου των 6.000 τ.μ. σε 1,47 € / τ.μ. και για 
το πέραν του ορίου των 6.000 τ.μ., σε 1,50 € / τ.μ. 

δ) Για τα Βιομηχανικά-Βιοτεχνικά κτήρια της εκτός σχεδίου πόλεως Βέροιας, σε 3,00 € / τ.μ. 
[πλην περιπτώσεων γ΄]. 

1. Για τις Τ.Κ. Γεωργιανών, Καστανιάς, Τριποτάμου, Κ.Βερμίου, Ράχης, Κουμαριάς, Αγίας 
Βαρβάρας, Άμμου & Ασωμάτων και για την κατηγορία γενικής χρήσης σε 1,50 € / τ.μ. 

2. Για τις Δ.Ε Βεργίνας, Δοβρά, Απ. Παύλου και Μακεδονίδος και για την κατηγορία γενικής 
χρήσης σε 1,50 € / τ.μ. 

3. Για τα Βιομηχανικά-Βιοτεχνικά κτήρια εντός και εκτός σχεδίου στις Τ.Κ. Γεωργιανών, 
Καστανιάς, Τριποτάμου, Κ.Βερμίου, Ράχης, Κουμαριάς, Αγίας Βαρβάρας, Άμμου & 
Ασωμάτων καθώς και στις 4 Δημοτικές Ενότητες Απ. Παύλου, Δοβρά, Μακεδονίδος και 
Βεργίνας, σε 2,00 € / τ.μ. 
 

Οι παραπάνω συντελεστές ισχύουν και για ακίνητα που βρίσκονται σε εκτός σχεδίου πόλης 
περιοχές στις Δ.Ε. Βεργίνας, Δοβρά, Απ. Παύλου και Μακεδονίδος. 

 
Γ) Καταρτίζει τον Πίνακα των Ανταποδοτικών Τελών Καθαριότητας και Ηλεκτροφωτισμού, ο 
οποίος διαμορφώνεται ως εξής : 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



              
  ΑΠΟΛΟΓΙΣΤΙΚΑ ΔΕΔΟΜΕΝΑ ΕΣΟΔΩΝ     
  ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑΣ     

Κωδικός 
Λογαριασμού 

Περιγραφή Εισπραχθέντ
α περιόδου 

01/01-
31/07/2012 € 

Εισπραχθέντ
α περιόδου 

01/01-
31/12/2012 € 

Εισπραχθέντ
α περιόδου 

01/01-
31/07/2013 € 

Εκτιμήσεις 
έτους 2013 € 

Προυπολογισ
μός έτους 

2014  € 

06.00.0311 ΤΕΛΗ ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑΣ & 
ΦΩΤΙΣΜΟΥ (άρθρο 25 Ν 
1828/89) 

1.692.653,45 3.792.001,88 1.820.324,72 3.800.000,00 4.150.000,00 

06.00.2111 ΤΑΚΤΙΚΑ ΕΣΟΔΑ ΑΠΌ ΤΕΛΗ  
ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑΣ & 
ΦΩΤΙΣΜΟΥ  

740.348,15 740.427,15 853.125,08 853.000,00 850.000,00 

  Σ Υ Ν Ο Λ Α 2.433.001,60 4.532.429,03 2.673.449,80 4.653.000,00 5.000.000,00 
              
 ΑΠΟΛΟΓΙΣΤΙΚΑ ΔΕΔΟΜΕΝΑ ΕΞΟΔΩΝ   
  ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑΣ     

          

Κωδικός 
Λογαριασμού Περιγραφή 

Πληρωθέντα 
περιόδου 

01/01-
31/07/2012 € 

Πληρωθέντ
α περιόδου 

01/01-
31/12/2012 € 

Πληρωθέντ
α περιόδου 

01/01-
31/07/2013 € 

Εκτιμήσεις 
έτους 2013 € 

Προυπολογισ
μός έτους 

2014  € 

      

02.20.601 ΑΠΟΔΟΧΕΣ ΜΟΝΙΜΩΝ 
ΥΠΑΛΛΗΛΩΝ 

819.291,68 1.306.368,03 788.517,07 1.200.000,00 1.130.000,00 

02.20.602 ΑΠΟΔΟΧΕΣ ΤΑΚΤΙΚΩΝ 
ΥΠΑΛΛΗΛΩΝ ΜΕ 
ΣΥΜΒΑΣΗ ΑΟΡΙΣΤΟΥ 
ΧΡΟΝΟΥ 

224.893,89 369.022,39 218.635,06 350.000,00 340.000,00 

02.20.604 ΑΠΟΔΟΧΕΣ ΕΚΤΑΚΤΩΝ 
ΥΠΑΛΛΗΛΩΝ (ΕΠΙ 
ΣΥΜΒΑΣΗ ΕΚΤΑΚΤΩΝ 
ΥΠΑΛΛΗΛΩΝ,ΗΜΕΡΟΜΙΣ
ΘΙΩΝ ΩΡΟΜΙΣΘΙΩΝ ΚΛΠ) 

42.940,46 132.833,18 63.090,11 146.000,00 130.000,00 

02.20.605 ΕΡΓΟΔΟΤΙΚΕΣ ΕΙΣΦΟΡΕΣ 
ΔΗΜΩΝ ΚΑΙ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ 

208.845,92 342.984,55 205.190,35 318.000,00 345.000,00 

02.20.606 ΠΑΡΕΠΟΜΕΝΕΣ ΠΑΡΟΧΕΣ 
ΚΑΙ ΕΞΟΔΑ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ 

14.839,85 19.276,23 0,00 18.000,00 20.000,00 

02.20.613 ΑΜΟΙΒΕΣ ΤΡΙΤΩΝ ΜΗ 
ΕΛΕΥΘΕΡΩΝ 
ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΩΝ 

5.000,00 7.500,00 0,00 0,00 74.000,00 

02.20.621 ΠΑΡΟΧΕΣ ΠΑΡΑΓΩΓΙΚΗΣ 
ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΑΣ 

832.668,28 1.751.592,74 890.688,60 1.600.000,00 1.400.000,00 

02.20.623 ΕΝΟΙΚΙΑ - ΜΙΣΘΩΜΑΤΑ 101.843,56 335.445,08 54.795,00 530.000,00 530.000,00 
02.20.625 ΑΣΦΑΛΙΣΤΡΑ 0,00 19.040,00 14.362,00 15.000,00 15.000,00 
02.20.626 ΣΥΝΤΗΡΗΣΗ ΚΑΙ 

ΕΠΙΣΚΕΥΗ ΑΓΑΘΩΝ 
ΔΙΑΡΚΟΥΣ ΧΡΗΣΗΣ 

14.105,54 29.958,64 15.516,45 60.000,00 70.000,00 

02.20.627 ΛΟΙΠΕΣ ΠΑΡΟΧΕΣ ΤΡΙΤΩΝ 796,00 4.002,00 1.118,05 25.000,00 2.000,00 
02.20.632 ΤΕΛΗ ΚΥΚΛΟΦΟΡΙΑΣ 

ΜΕΤΑΦΟΡΙΚΩΝ ΜΕΣΩΝ 
2.445,52 9.290,52 3.570,58 10.000,00 5.000,00 

02.20.641 ΕΞΟΔΑ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ 128.004,81 257.117,75 88.911,96 330.000,00 336.000,00 
02.20.642 ΟΔΟΙΠΟΡΙΚΑ ΕΞΟΔΑ ΚΑΙ 

ΕΞΟΔΑ ΤΑΞΙΔΙΩΝ 
85,34 85,34 0,00 0,00 1.000,00 

02.20.663 ΕΙΔΗ ΥΓΙΕΙΝΗΣ ΚΑΙ 
ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑΣ 

7.720,00 14.899,66 0,00 15.000,00 20.000,00 

02.20.664 ΚΑΥΣΙΜΑ ΚΑΙ ΛΙΠΑΝΤΙΚΑ 114.395,79 255.930,42 88.201,75 240.000,00 270.000,00 
02.20.667 ΑΝΤΑΛΛΑΚΤΙΚΑ 

ΜΗΧΑΝΙΚΟΥ ΚΑΙ ΛΟΙΠΟΥ 
ΕΞΟΠΛΙΣΜΟΥ 

17.527,32 119.780,63 14.578,57 150.000,00 147.000,00 

02.20.669 ΛΟΙΠΕΣ ΠΡΟΜΗΘΕΙΕΣ 7.289,20 14.789,20 0,00 10.000,00 15.000,00 



02.20.713 ΠΡΟΜΗΘΕΙΕΣ ΠΑΓΙΩΝ 0,00 25.885,43 0,00 25.000,00 65.000,00 
02.20.732 ΔΑΠΑΝΕΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΗΣ 

ΠΑΓΙΩΝ (ΜΟΝΙΜΩΝ) 
ΕΓΚΑΤΑΣΤΑΣΕΩΝ ΚΟΙΝΗΣ 
ΧΡΗΣΕΩΣ 

16.413,99   0,00 15.000,00 6.000,00 

02.20.733 ΕΠΙΣΚΕΥΕΣ & 
ΣΥΝΤΗΡΗΣΕΙΣ ΠΑΓΙΩΝ 
ΕΓΚΑΤΑΣΤΑΣΕΩΝ 

0,00 0,00 0,00 10.000,00 79.000,00 

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2.559.107,15 5.015.801,79 2.447.175,55 5.067.000,00 5.000.000,00 

 
 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Συζήτηση 583-2013 

 
Μαυροκεφαλίδης: Θα σας διαβάσω ένα σημείωμα της Δημάρχου.  
Η Δήμαρχος, όπως ήδη ανέφερε ο Πρόεδρος του Δ.Σ., βρίσκεται στην Αθήνα για θέματα και της 

υπηρεσίας, στενά υπηρεσιακά αλλά και στη συνεδρίαση της ΚΕΔΕ.  
Θα μου επιτρέψετε να διαβάσω το σημείωμά της κι αν χρειαστεί να επανέλθω: «Αγαπητοί 

συνάδελφοι λυπάμαι που δε βρίσκομαι σήμερα εδώ στη συζήτηση ενός πολύ σημαντικού ζητήματος για 
το Δήμο και τους πολίτες.  

Τα θέματα των οικονομικών των ΟΤΑ που είναι ζέοντα αλλά και το ζήτημα του προσωπικού 
των ΟΤΑ που μας κρατά σε εγρήγορση σε κεντρικό επίπεδο, όπως και κοινωνικά ζητήματα που 
απασχολούν εκατοντάδες συμπολίτες και πρέπει άμεσα να τεθούν υπόψη του συνδικαλιστικού μας 
οργάνου, με υποχρεώνουν να παραστώ στη συνεδρίαση της ΚΕΔΕ που συνεδριάζει σήμερα στις 12 το 
μεσημέρι.  

Για το σημερινό συμβούλιο πραγματοποιήθηκαν πολλές συσκέψεις αιρετών και υπηρεσιακών 
παραγόντων με δεδομένη τη βούληση να μην πραγματοποιηθούν αυξήσεις αλλά και να μπορέσει να 
επιβιώσει και να λειτουργήσει ο Δήμος μας που υφίσταται όπως όλοι ο Δήμοι τα αποτελέσματα των 
τεράστιων περικοπών.  

Σήμερα ορθολογικά και ψυχρά θα έπρεπε η εισήγηση να προτείνει 12% αυξήσεις στα τιμολόγια. 
Με δεδομένο τον κίνδυνο σε αντίθετη περίπτωση να επιστραφεί ο προϋπολογισμός μας από την 
Αποκεντρωμένη με τις γνωστές για τη λειτουργία μας συνέπειες, καλώς δε η Οικονομική Επιτροπή 
πρότεινε την αύξηση των 0,10 λεπτών στα οικιακά τιμολόγια. Ακόμη και μετά από αυτό όμως 
συνεχίσαμε να βασανίζουμε το θέμα με πολύωρες συσκέψεις και προβληματισμό. Θεωρούμε ότι 
εξαντλήσαμε όλα τα δυνατά περιθώρια χωρίς λαϊκισμούς αλλά αφουγκραζόμενοι τις πραγματικές 
δυνατότητες των νοικοκυριών που πλήττονται τραγικά, ο Δήμος θα εντείνει τις προσπάθειες είσπραξης 
από όσους χρωστούν στη βάση της ισότιμης μεταχείρισης κάθε δημότη και ήδη κινητοποιήθηκε προς 
αυτή την κατεύθυνση στην υπηρεσία μας χρησιμοποιώντας κάθε νόμιμο μέσο. Ήδη έχουμε ετοιμαστεί 
για τη συμμετοχή σε προγράμματα εξοικονόμησης ενέργειας και το ολοκληρωμένο σύστημα 
διαχείρισης οργανικών αποβλήτων του Δήμου της Βεροίας. Πρέπει όμως να μη γίνουν αυξήσεις που 
αυτό θα προτείνω, πλην των απολύτως αναγκαίων και δίκαιων στην προσπάθεια εξορθολογισμού να 
είναι συμμέτοχοι οι πολίτες.  

Ο Δήμος χρειάζεται συμπαράσταση γι’ αυτήν την προσπάθεια από όλους τους πολίτες που θα 
ευνοηθούν. Μόνο μαζί ο Δήμος και οι δημότες μπορούμε να ασκήσουμε και να επωφεληθούμε 
αντίστοιχα από φιλολαϊκές πολιτικές. Αυτό είναι το κομβικό σημείο στην όλη συζήτηση και στην 
απόφαση της καθήλωσης των τελών που προτείνω να γίνει με δεδομένη την οικονομική κατάσταση των 
δημοτών.  

Ευχαριστώ από καρδιάς την Οικονομική Επιτροπή για την τεράστια προσπάθεια που κατέβαλε, 
το ίδιο και την υπηρεσία για το πρωτόγνωρα δύσκολο αντικείμενο που διαχειρίζεται. Τα δυσκολότερα 
είναι μπροστά μας, ο μεγάλος δημοτικός οργανισμός βρίσκεται όπως κάθε Δήμος στην Ελλάδα, 
μπροστά σε τεράστια προβλήματα και διλλήματα δυστυχώς αδιέξοδα. Κάποιοι στην κεντρική διοίκηση 
θα πρέπει επιτέλους να κατανοήσουν πριν διαρρηχτεί πλήρως η κοινωνική συνοχή ότι οι Δήμοι είναι το 
έσχατο ανάχωμα».  

Είναι σαφέστατο αυτό που λέει η Δήμαρχος, βεβαίως σεβόμενοι όπως είπε και την πρόταση της 
Οικονομικής Επιτροπής και πρωτίστως της υπηρεσίας, επανέρχεται και ζητά να βελτιωθεί ως προς 
μερικά σημεία, οι εισηγήσεις να βελτιωθούν και να υπάρχουν αυξήσεις μόνο στα εντελώς και τελείως 
απαραίτητα όπως είναι τα τέλη άρδευσης και η μείωση …διαβάστε το. 



Τσιλογιάννης: Η μείωση για τα βιομηχανικά κτίρια της εκτός σχεδίου πόλεως Βέροιας σε 3€ 
ευρώ.  

Νεστορόπουλος: Για τον πίνακα των εσόδων θέλω να ρωτήσω. Στον περσινό πίνακα του 2013 
είχαμε έσοδα 5.000.000€. Φέτος παρουσιάζονται έσοδα 4.700.000€, δηλαδή μειωμένα κατά 300.000€. 
Ένα είναι αυτό, να μου εξηγήσετε γιατί πέρσι είχαμε 5.000.000€ έσοδα και φέτος έχουμε 300.000€ 
λιγότερα.  

Δεύτερον, πέρυσι στο αντίτιμο του ηλεκτρικού ρεύματος που πλήρωνε ο Δήμος στη Δ.Ε.Η. ήταν 
1.300.000€. Φέτος στο εισηγητικό που είχαμε στην Οικονομική Επιτροπή ήταν 1.600.000€ και σήμερα 
βλέπω είναι 1.400.000€. Δηλαδή τα εκατό, διακόσια, τριακόσια χιλιάρικα αλλάζουν κάθε μέρα κι άλλο 
νούμερο, δηλαδή αύριο μπορεί να δούμε ένα άλλο νούμερο ό,τι πληρώνουμε αντίτιμο στη Δ.Ε.Η.; Γιατί 
αυτές οι διαφορές; Είναι μεγάλα τα ποσά. 1.300.000€ πέρυσι, 1.600.000€ φέτος, και από προχθές μέχρι 
σήμερα έγινε 1.400.000€. 

Δαούλας: Πράγματι, το 2012 τα έσοδά μας πλησίασαν γύρω στα 5.000.000€.  
Φέτος υπάρχει μεγάλη στέρηση λόγω της μη εξόφλησης των λογαριασμών από τους πολίτες. 

Ήδη σε μια συνάντηση που είχαμε στη Δ.Ε.Η. την προηγούμενη εβδομάδα με τον αντιδήμαρχο, τον 
κ.Βοργιαζίδη. Ενημερωθήκαμε ότι υπάρχουν ανείσπρακτα τέλη για το λογαριασμό του Δήμου της 
τάξης του 1.000.000€. Γι’ αυτό και υπάρχει αυτή η μεγάλη απόκλιση. Δυστυχώς δεν μπορέσαμε να 
πιάσουμε τους στόχους που βάλαμε πέρυσι όπως και φέτος. Υπολογίζαμε 5.300.000€ να πιάσουμε και 
πιάσαμε τελικά γύρω στα 4.700.000€.  

Όσον αφορά τον πίνακα τον φετινό. Με βάση τη δαπάνη, γιατί έχουμε μεγάλη αύξηση του 
τιμολογίου της Δ.Ε.Η. περί του 12%, που αυτό αποτυπώνεται μέσα στα φετινά τιμολόγια, προβλέψαμε 
ότι θα είχαμε πίστωση για κατανάλωση ρεύματος για το 2014 στο 1.600.000€. Μετά την εισήγηση και 
την πρόταση της Οικονομικής Επιτροπής για την αύξηση στο οικιακό ρεύμα κατά δέκα λεπτά, με βάση 
τα στοιχεία που έχουμε, υπολογίσαμε ότι θα καλύψουμε επί του συνόλου των 500.000€ τα 360.000€ 
περίπου και ειπώθηκε ότι θα γίνει περιστολή κατανάλωσης με κάποια μέτρα, γι’ αυτό και μειώσαμε το 
ποσό και το ρίξαμε στο 1.400.000€ γιατί σύμφωνα και με την εισήγηση και της Οικονομικής Επιτροπής 
αυτή θα είναι η κατανάλωση για το 2014, γι’ αυτό και επαναδιατυπώσαμε τον πίνακα στο 1.400.000€. 

Μελιόπουλος: Η αύξηση αυτή στο θέμα που συζητάμε, τι ποσό επιπλέον θα φέρει στα ταμεία 
του Δήμου; Θα καλύψει το συνολικό ποσό των εξόδων; Κι αν όχι, εφόσον μιλάτε για 
ανταποδοτικότητα, θα έρθουν σύντομα καινούργιες αυξήσεις που να καλύψουν το ποσό των εξόδων; 

Τσιλογιάννης: Δεν κατάλαβα, για αύξηση είπατε; 
Μελιόπουλος: Να επαναλάβω λίγο την ερώτηση. Τι ποσό θα φέρουν στα ταμεία του Δήμου 

αυτές οι αυξήσεις τις οποίες τώρα καλούμαστε να συζητήσουμε; Αυτή η αύξηση των δέκα  λεπτών. 
Πρόεδρος: Η προτεινόμενη από την Οικονομική Επιτροπή αύξηση κατά δέκα λεπτά, τι κέρδος 

θα επιφέρει στο Δήμο; Αυτό ρωτάει. 
Δαούλας: Τριακόσια χιλιάρικα περίπου. 
Μελιόπουλος: Πάω στη δεύτερη ερώτηση, γιατί την έκανα αλλά δεν έγινε αντιληπτό. Εφόσον 

αυτά τα 300.000€ δε φτάνουν για να πάμε στα 5.200.000€ και με όσα ισχυρίζεται η διοίκηση του Δήμου 
ότι πρέπει να είμαστε ίσα βάρκα ίσα νερά για ανταποδοτικότητα μιλάει, θα ακολουθήσει καινούργια 
αύξηση; 

Δαούλας: Η διοίκηση, όχι η υπηρεσία, προτίθεται να προβεί σε περιστολές της κατανάλωσης 
στο κομμάτι της κατανάλωσης του ρεύματος κι από εκεί θα έχουμε μια ωφέλεια γύρω στα 200.000€ γι’ 
αυτό και προσαρμόσαμε τον πίνακα. 

Μιχαηλίδης: Για να διαμορφωθεί αυτός ο πίνακας της ανταποδοτικότητας, ομολόγησε και ο 
δημαρχεύων και νομίζω κι ο διευθυντής ότι έγιναν κοπιώδεις προσπάθειες.  

Πλην όμως τώρα διαπιστώνω από την εισήγηση δια στόματος του Αναπληρωτή της Δημάρχου, 
για μηδενική ουσιαστικά αύξηση των τελών. Και λέω εγώ, όταν αυτά όλα για να μπορέσουν να 
κουμπώσουν να ισοσταθμίσουν τα ανταποδοτικά τέλη, φάγαμε τόσες ανθρωποώρες για να μπορέσουμε 
και δεν τα καταφέραμε τρόπον τινά και οδηγηθήκαμε σε μια αύξηση του 12%, 6% αλλού, πως λοιπόν 
τώρα λέμε  0% και το 0% αυτό με ποιους τρόπους που δεν παριστάνονται εδώ και όχι με ευχές, κε 
Διευθυντά για μείωση των δαπανών, πώς αποτυπώνονται για να ισοσταθμίσουν τα δυο αυτά σκέλη, τα 
έσοδα και τα έξοδα;  

Δε νομίζω ότι με μια κουβέντα 0% και θα βρούμε τρόπους μείωσης των δαπανών και περιστολή 
δαπανών από την δαπάνη του ρεύματος, τουλάχιστον θα γίνει ανταποδοτικά; Δεν πείθομαι. Θέλω να 



μου πείτε με ποιον τρόπο. Όπως ακριβώς αναφέρει κ.Διευθυντή εδώ στο έγγραφο με τις δαπάνες 
αναλυτικά, να μας πείτε πώς κουμπώνει η ανταποδοτικότητα.   

Δαούλας: Κε Μιχαηλίδη κι εγώ είμαι αυτής της άποψης γι’ αυτό και η εισήγηση της υπηρεσίας 
μας ήταν αύξηση των τελών κατά 10%, από εκεί και πέρα η διοίκηση γνωρίζει και θα αποτυπωθεί με 
ποιο τρόπο θα γίνει η περιστολή και θα κουμπώσει αυτό το νούμερο.  

Μαυροκεφαλίδης: Λέω το εξής στο συνάδελφο τον κ.Μιχαηλίδη. Σήμερα καλούμαστε να 
αποφασίσουμε για την αύξηση ή μη των τελών. Ο προϋπολογισμός θα συνταχτεί σε επόμενη 
συνεδρίαση και εκεί θα έχουμε να σχολιάσουμε επιμέρους ζητήματα.  

Πρόεδρος: Είναι προφανές κ.Μιχαηλίδη ότι τα προσφερόμενα θα εναρμονιστούν με αυτά που 
εισπράττονται, είναι προφανές, 

Μιχαηλίδης: Πρόεδρε καλείται σήμερα το σώμα να ψηφίσει κάτι το οποίο είναι απόλυτα 
ανταποδοτικό. Αν δεν αποτυπωθεί εδώ στο χαρτί αυτή η ανταποδοτικότητα εγγράφως από την 
υπηρεσία ή γραπτώς ποια είναι η ανταποδοτικότητα, είναι παράνομη η απόφαση. Πρέπει να αναφέρεται 
ο πίνακας που να λέει ακριβώς ποια είναι τα έσοδα, ποια είναι τα έξοδα, όχι θα μειώσουμε τις δαπάνες. 
Δεν αποτυπώνεται στον πίνακα, είναι λάθος η απόφαση. Προστατεύω το σώμα. 

Τσιλογιάννης: Ο προγραμματισμός και ο σχεδιασμός είναι η δραστική μείωση μιας σειράς 
δαπανών που αφορούν τα ανταποδοτικά κι είναι η ηλεκτροδότηση των αντλιοστασίων από τη 
Δ.Ε.Υ.Α.Β., είναι η ηλεκτροδότηση των κτιρίων της ΚΑΠΑ και της ΚΕΠΑ που συνολικά αυτός μαζί με 
την ανά μισή ώρα αργότερα το βράδυ και νωρίτερα το πρωί το κλείσιμο των δημοτικών φώτων, θα 
δημιουργήσουν έναν προϋπολογισμό 500.000€ περίπου για να μπορέσουν να καλύψουν το σύνολο των 
ανταποδοτικών.  

Αυτό βεβαίως θέλει μια διαδικασία στη μετάβασή τους, το να περάσουν οι παροχές  από το 
Δήμο στα νομικά πρόσωπα τα τρία που ανέφερα, ΚΕΠΑ, ΚΑΠΑ & Δ.Ε.Υ.Α.Β., έτσι ώστε να 
μπορέσουμε να κάνουμε οικονομία 500.000€ περίπου.  

Τσιούντας: Έχουμε μια εισήγηση της υπηρεσίας, η οποία συμφωνεί και με την απόφαση της 
Οικονομικής Επιτροπής και έχουμε εκ των υστέρων μια εισήγηση της Δημάρχου που λέει ότι δε θα 
αυξήσουμε τα τέλη όπως λέει η υπηρεσία κι όπως αποφάσισε η Οικονομική Επιτροπή. Κάτι δεν πάει 
καλά, το αντιλαμβανόμαστε όλοι.  

Ο κ.Μιχαηλίδης πολύ σωστά το έθεσε το θέμα και τα τέλη είναι ανταποδοτικά, άρα έπρεπε εδώ 
να αποτυπώνεται πως τα τέλη θα είναι ανταποδοτικά. Η ερώτησή μου είναι, καταλήγω στην ερώτηση, 
μπορούσαμε; Γιατί λέτε και ο γραμματέας λέει, ότι μπορούμε να κάνουμε περικοπές δαπανών για να 
καλύψουμε τα 500.000€, άρα γιατί δεν έγιναν τα προηγούμενα χρόνια; Μπορούσαμε και δεν κάναμε τις 
περικοπές δαπανών; Αυτή είναι η ερώτηση, αν μπορούσαμε και μπορούμε σήμερα. 

Τσιλογιάννης: Πάντα μπορούσαμε και πάντα μπορούμε.  Να μην ξεχνάμε ότι η ΔΕΥΑΒ 
αναπτύχθηκε και το σύνολο των παροχών ήταν στο Δήμο καλώς ή κακώς.  

Η ΚΑΠΑ και η ΚΕΠΑ που τα προηγούμενα χρόνια υπήρχε μια οικονομική ευρωστία, είχαν 
δοθεί τα κτίρια για χρήση στα νομικά πρόσωπα, θεωρώντας ότι είναι ένα και το αυτό και κατά συνέπεια 
αυτή τη στιγμή κρίνεται ότι θα πρέπει να γίνει μια πολύ αυστηρή διαχείριση των παροχών, άρα του 
ηλεκτρικού ρεύματος, έτσι ώστε να μπορέσει ο Δήμος να έχει έναν προϋπολογισμό ισοσκελισμένο.  

Επίσης, να συμπληρώσω ότι μετά από το σχεδιασμό των περικοπών που από αύριο στην ουσία 
πρέπει να ξεκινήσει η διαδικασία της μετάβασης, θα πρέπει κατά τη σύνταξη του προϋπολογισμού και 
σε σχέση με το σχέδιο που έχει κατατεθεί, να αποτυπωθούν αιτιολογημένα όλα αυτά και από εκεί και 
πέρα να πάει στη διαδικασία έγκρισης από την αποκεντρωμένη. Το αν θα συναντήσουμε δυσκολίες ή 
όχι, αυτό θα φανεί στην πράξη.  

Μαυροκεφαλίδης: Κε Τσιούντα επειδή έχει κι ένα άλλο σκέλος η ερώτησή σας, ότι υπάρχει η 
απόφαση της Οικονομικής Επιτροπής και υπάρχει και μια αντιπρόταση ή νέα πρόταση της Δημάρχου.  

Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι υπάρχει ένα κείμενο, ένα εισηγητικό το οποίο μπορεί να δέχεται 
τροπολογίες, τροποποιήσεις και να φτάσουμε στην τελική του μορφή, άρα δεν υπάρχει κάτι μεμπτό, 
πολύ καλά κάνατε αφού το λέμε με σαφήνεια εδώ ότι επανέρχεται η Δήμαρχος αφού επικαλείται το 
βασανισμό για να αποφύγουμε τις αυξήσεις και των οργάνων και εμάς των ιδίων σε συσκέψεις και 
διαβουλεύσεις να φτάνουμε εδώ.  

Πρόεδρος: Άλλωστε κ.Τσιούντα δεν είναι σε δυσαρμονία με το εισηγητικό. Το εισηγητικό λέει 
αναπροσαρμογή ή μη. Άρα κανείς μπορεί ή το ένα ή το άλλο να έχει την άποψη. 

Παυλίδης: Καταρχήν θέλω να πω ότι εδώ υπάρχει ένα εισηγητικό για αναπροσαρμογή τελών 
διαφήμισης όπου αναφέρονται τέλη διαφήμισης για αστικά λεωφορεία, υπεραστικά λεωφορεία, κλπ. 



Εδώ στα τέλη καθαριότητας και φωτισμού προβλέπονται κάποια τέλη για το φωτισμό κι επειδή 
προβλεπόντουσαν και κάποια τέλη να πάρουμε από στύλους της Δ.Ε.Η. και τελικά έχουν 
υπογειοποιηθεί όλα αυτά τα δίκτυα, μήπως πρέπει να αναπροσαρμοστεί κάτι γιατί δεν είναι όλοι οι 
στύλοι της Δ.Ε.Η. πλέον όσοι ήταν; Τελικά πόσα εισπράχτηκαν από αυτά τα τέλη φωτισμού; 
Ανταποκρίνονται; Κι αυτό είναι άλλο θέμα;  

Πρόεδρος: Άλλο θέμα. 
Θεοδωρίδης: Επειδή άκουσα πολύ και από πολλούς εδώ για δραστική μείωση δαπανών. Τα δυο 

χρόνια που ήμουν κι εγώ στην κεντρική διοίκηση έχω ακούσει τα ίδια πράγματα πάμπολλες φορές, δεν 
είδα ποτέ και τίποτα να γίνει.  

Επειδή τα σκουπίδια αποτελούν και δείκτη ευημερίας θα ήθελα να ξέρω σε ποια κατάσταση 
βρίσκονται, δηλαδή αξίζει τον κόπο; Τα σκουπίδια μειώθηκαν ή δε μειώθηκαν; Διότι αν αυξήθηκαν τα 
σκουπίδια τότε καλά να κάνουν αύξηση για να μπορούν να ανταπεξέλθουν, εάν μειώθηκαν γιατί να 
κάνουμε αύξηση;  

Δεύτερο, να μου πουν οι αρμόδιοι αντιδήμαρχοι ποιος είναι, αν αυξήθηκαν ή δεν αυξήθηκαν και 
μετά στην τοποθέτηση να το πω. Όσον αφορά τα έσοδα, γιατί μιλάμε για μείωση δαπανών, με τις 
κολόνες κι ας είναι άκαιρο, το θέτω κι εγώ από τώρα να ετοιμαστεί ο αρμόδιος, εισπράχτηκαν καθόλου 
λεφτά από τις κολόνες; Αν εισπράχτηκαν να μας το πουν. Γιατί πολλά είπαμε θα περικόψουμε και στην 
πορεία δεν κάναμε τίποτε. Για τα σκουπίδια, αν μειωθήκαν ή αν δεν μειωθήκαν.  

Β.Παπαδόπουλος.: Αν μιλάμε μόνο για τα σκουπίδια, τα σκουπίδια είναι μεν λιγότερα, δε 
μειώθηκαν δραματικά ώστε να δικαιολογούν κάποια μείωση εκεί.  

Πρόεδρος: Κε Θεοδωρίδη θα αρκεστείτε στην απάντηση που σας έδωσε, κρίνετε ότι είναι λειψή 
η απάντηση, δε χρειάζεται να συνεχίσουμε. 

Βοργιαζίδης: Τους τέσσερεις τελευταίους μήνες Θοδωρή η διαφορά είναι στο 1%, δηλαδή φέτος 
είναι κατά 1%  λιγότερα τα σκουπίδια σε σχέση με το 2012, παρότι υπήρχε ένα δίμηνο στο οποίο είχε 
μεγαλύτερη μείωση. Μιλάω από τα ζυγολόγια κι είμαι απόλυτος.  

Πρόεδρος: Κε Θεοδωρίδη πήρατε μια απάντηση κι από το έναν κι από τον άλλο αντιδήμαρχο. 
Σας παρακαλώ πάρα πολύ. Τοποθετηθείτε για τα κενά που σας άφησαν, τοποθετηθείτε μετά την ομιλία. 
Με αφήσατε κενά κύριοι πείτε.  

 Σοφρόνωφ: Επειδή δε γράφτηκα, συγγνώμη, ακούω τόση ώρα για μείωση δαπανών, μιλάμε 
(Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή μαγνητοφώνησης της επόμενης πλευράς κασέτας) για να μην 
έχουμε, έτσι δικαιολογείτε τουλάχιστον κι άλλες αυξήσεις. Λέω και ρωτώ ποιες σημαντικές σπατάλες 
γίνονταν όσον αφορά αυτά τα τέλη το προηγούμενο διάστημα, ποιες ήταν οι φοβερές σπατάλες τις 
οποίες τώρα προσδοκούμε ότι θα τις εξαλείψουμε. 

Πρόεδρος: Κα Σοφρόνωφ επειδή ως ένα μέρος απαντήθηκε από τον κ.Τσιλογιάννη ότι θα γίνει, 
αναφέρω ένα παράδειγμα: Μισή ώρα περιστολή του φωτισμού το πρωί και μισή ώρα το βράδυ, αυτό 
δεν είναι σπατάλη, είναι μια περικοπή αναγκαία χωρίς να σημαίνει ότι ήταν περισσευούμενος ο χρόνος 
αυτός του ηλεκτροφωτισμού αλλά αναγκαστικά οδηγούμαστε σε τέτοιου είδους περικοπές. Το ανέφερε 
ήδη ο κ.Τσιλογιάννης. Δεν ήταν σπατάλη το ότι φωτίζονταν μισή ώρα παραπάνω το βράδυ και το πρωί, 
ε τώρα λέμε μισή ώρα λιγότερη το πρωί και  μισή το βράδυ, αναγκαστικά ανέφερε αυτό το παράδειγμα. 

Τσιλογιάννης: Θα έλεγα ότι δεν είναι θέμα σπατάλης κα Σοφρόνωφ, απλά όλοι είχαμε την 
αίσθηση και το βλέπουμε κι από τον προσωπικό μας προϋπολογισμό ότι εκείνα τα χρόνια με τις λογικές 
οικονομικές των τότε, αυτή ήταν η λογική. Σήμερα όμως θα πρέπει να επικαιροποιήσουμε στο τι θα 
κάνουμε στο καθετί, είτε αφορά το φωτισμό στα δημόσια κτίρια, είτε αφορά το φωτισμό στις πλατείες, 
είτε αφορά το φωτισμό που στήθηκαν διάφοροι προβολείς στα γήπεδα, είτε αφορά το φωτισμό που 
στήθηκε σε διάφορες αυλές και πάει λέγοντας. Κάποια στιγμή θα πρέπει με αυστηρή λογική να κάνουμε 
σωστή χρήση. Δεν ήταν θέμα σπατάλης, ήταν θέμα λογικής εκείνων των καιρών εκείνων των αριθμών.  

Παυλίδης: Διαδικαστικά να ρωτήσω κάτι; Γιατί δεν τα κάνουμε όλα μαζί τα θέματα; 
Πρόεδρος: Η πρόταση της Οικονομικής Επιτροπής είναι για αύξηση στο ένα και στο τέσσερα. 

Θα ήταν σωστή η παρατήρησή σας να κάνουμε όλα τα υπόλοιπα θέματα για μείωση ενδεχομένως όλα 
μαζί, αλλά στο ένα και στο τέσσερα όμως που προτείνει η Οικονομική Επιτροπή αύξηση, εκεί έχω την 
αίσθηση ότι πρέπει να συζητηθούν ξεχωριστά, αυτό λέει η λογική. Αν νομίζετε ότι να ακολουθήσουμε 
μια άλλη διαδικασία, το σώμα είναι κυρίαρχο να αποφασίσει να τα βάλουμε όλα μαζί.  

Παυλίδης: Μπορεί σε κάποια άλλα θέματα να προτείνουμε αύξηση ή μείωση που θα πατσίσουν 
αυτό του πρώτου της αύξησης. 



Πρόεδρος: Ο κ.Παυλίδης κάνει την πρόταση να τα συζητήσουμε όλα μαζί, έχω την αίσθηση ότι 
θα μπερδευτούμε, δε θα γίνει η συζήτηση εποικοδομητική. Άρα συνεχίζουμε όπως ξεκινήσαμε.  

Κε Παυλίδη είναι γενική εκτίμηση ότι δεν αποδέχονται την πρόταση, εγώ δε θα διαφωνούσα, 
δηλαδή με ό,τι αποφάσιζε το σώμα. Συνεχίζουμε. 

Σοφρόνωφ: Ακούγοντας και τις ερωτήσεις και τις απαντήσεις  
Πρόεδρε, διερωτώμαι πραγματικά σε τί μπορεί σήμερα η δημοτική αρχή να διαχωριστεί από 

αυτό που κάνει η κεντρική διοίκηση, η κυβέρνηση στην ουσία. Από τη μια μεριά περικοπές σε όλους 
τους μισθούς, τις συντάξεις, τα επιδόματα, κοινωνικές παροχές κι από την άλλη μεριά αυξήσεις σε κάθε 
είδους φόρους, τέλη, πρόστιμα και όπως θέλετε πέστε τα.  

Στην ουσία τι υπηρετεί αυτό το πράγμα; Υπηρετεί την κύρια στόχευση του νόμου του 
«Καλλικράτη» ο οποίος εφαρμόζεται πιστά όσο κι αν καταγγέλλεται φραστικά, ότι όλες οι υπηρεσίες 
που θα παρέχουν Δήμοι, περιφέρειες και ξέρω ‘γω, θα έχουν ανταποδοτικό χαρακτήρα. Από την άλλη 
μεριά ως σχολιασμό πραγματικά δεν μπορούμε να μην το χαρακτηρίσουμε με τον πιο ήπιο 
χαρακτηρισμό ως εμπαιγμό αυτό που γίνεται.  

Από τη μια μεριά η υπηρεσία προτείνει 10%, η οικονομική επιτροπή προτείνει 6%-7%, έρχεται 
η Δήμαρχος και λέει αν μπορούμε να τα αποφύγουμε, δηλαδή πόση υποκρισία και πόσος εμπαιγμός 
προκειμένου να ντύσουμε αν θέλετε αυτό το οποίο η δημοτική αρχή έχει ως κορωνίδα, να βάλει 
αυξήσεις, να καλύψει τα ελλείμματα του προϋπολογισμού της, να περάσει την ανταποδοτικότητα; 
Δηλαδή προσπαθεί η δημοτική αρχή αυτή την ώρα να κάνει το μαύρο άσπρο. Ε! Αυτό δεν μπορούμε να 
το ανεχτούμε, εμείς δεν στηρίζουμε την πρόταση ούτε για 10% ούτε για 7% ούτε τις υποκριτικές 
κορώνες περί στοχευμένης αύξησης και ξέρω εγώ τί.  

Εμείς λέμε ξεκάθαρα ότι οι υπηρεσίες αυτές, αυτά τα τέλη τα οποία πληρώνει ο κόσμος, είναι 
ήδη υπέρογκα, προστιθέμενα σε όλα τα άλλα που έχει να πληρώσει καθημερινά και σε όλα τα άλλα που 
δεν είναι φόροι, αλλά είναι ανάγκη για παροχή άλλων υπηρεσιών.  

Επομένως είναι απαράδεκτη η πρόταση περί αύξησης των τελών και με αυτήν την έννοια και 
την καταψηφίζουμε και βάζουμε στο σώμα το ζήτημα της μείωσης των τελών. Αυτό έχει ανάγκη ο 
κόσμος σήμερα και αυτό πρέπει να υπηρετήσει μια δημοτική αρχή.  

Επί της ουσίας δηλαδή, ακολουθείται μια τακτική φορομπηχτική η οποία θα φέρει, είμαστε 
σίγουροι, γιατί δε μας πείθει η λογική της μείωσης, γι’ αυτό έκανα και την ερώτηση για σπατάλη, γιατί 
αν θέλετε, δε θέλω να μακρηγορήσω, δίπλα στο σπίτι μου έχω ένα σχολειό κι επειδή γίνονται διάφορα 
τώρα που λείπουν κι οι σχολικοί φύλακες ανάβουν δυο προβολείς, μέχρι τώρα έσβησε ο ένας 
προβολέας, από τις πέντε η ώρα εκεί παίζουν παιδάκια μέχρι τις πέντε το πρωί που παίζουν άλλοι. Θα 
κόψετε το ρεύμα και από αυτόν τον ένα προβολέα που είναι σε σχολείο;  

Αυτό εννοούσα όταν έλεγα σπατάλες, δε μιλάω όλα τα υπόλοιπα, δε θα φωτίζουμε τα 
απομακρυσμένα σημεία της πόλης; Δε μας πείθει αυτό το πράγμα, δε θα γίνει αυτό γιατί θα υπάρξει και 
παρέμβαση των δημοτών εκτιμούμε και στην ουσία θα φέρετε κι άλλες αυξήσεις στα τέλη, γιατί πάλι δε 
θα καλυφτούν οι δαπάνες. Εμείς λέμε ότι ο κρατικός προϋπολογισμός πρέπει να ενισχύσει τα ταμεία 
του Δήμου, αυτό το οποίο δεν διεκδικεί η δημοτική αρχή και από την άλλη μεριά τώρα μειώσεις στα 
δημοτικά τέλη και στα τέλη φωτισμού.  

Μιχαηλίδης: Πρόεδρε, πρέπει να ξεκαθαρίσουμε καταρχήν ότι δεν υπάρχουν μέσα σ’ αυτήν την 
αίθουσα καλοί και κακοί και αυτό που μου έρχεται πρόχειρο να πω είναι ένας στίχος ενός λαϊκού 
τραγουδιού, ο οποίος λέει από τη μια η μοναξιά κι από την άλλη το φεγγάρι. Γιατί το λέω αυτό;  

Δεν ξέρω πραγματικά πόσο βολικά αισθάνεται ο κ.Τσιαμήτρος, εγώ δεν αισθάνομαι καθόλου 
βολικά πάντως, δεν ξέρω πόσο βολικά αισθάνονται οι υπόλοιποι συνάδελφοι της Οικονομικής 
Επιτροπής. Όταν κάτσαμε συνεδριάσαμε μέχρι τις τρεις το μεσημέρι, εξαντλήσαμε κάθε μορφή 
πιθανότητα ακόμα και για πάγωμα των τελών ή ακόμα και μείωση ενδεχομένως, αλλά με τα αδιάσειστα 
στοιχεία της υπηρεσίας, «το βουλώσαμε» (με συγχωρείτε για την έκφραση) και προτείναμε μια αύξηση 
χωρίς να το θέλουμε, 6% ή 7% ή 10%, και αυτό μετά από πολύ κόπο και με στοιχεία, ένα προς ένα τα 
μελετούσαμε, που μπορούσαμε να κόψουμε κάτι. Σήμερα λοιπόν αβίαστα ακούω μια εισήγηση για 
πάγωμα των τελών γιατί θα γίνει αυτό κι αυτό, το οποίο αυτό κι αυτό δεν αποτυπώνεται πάνω στο χαρτί 
και να πω πολύ εύκολα το εξής:  

Αφού λοιπόν μπορούμε και λέμε σήμερα πάγωμα των τελών γιατί θα κάνουμε μείωση, θα πω 
εγώ πολύ πιο εύκολα, μείωση 10% και παραπάνω περιστολή δαπανών, είναι πολύ βολικό να το πω, 
εφαρμόσιμο δεν ξέρω αν είναι. Εδώ δεν ήταν εφαρμόσιμο το πάγωμα, μαλώναμε για την αύξηση πως 
θα το ισοσταθμίσουμε τα ανταποδοτικά και ξαφνικά χωρίς πίνακες, χωρίς στοιχεία, λέμε να παγώσουν 



τα δημοτικά τέλη. Αυτό το λένε όσοι θέλουν να είναι καλοί κι εγώ θέλω να είμαι καλός αλλά εν 
προκειμένω εμείς ήμασταν οι κακοί που ψηφίσαμε κάτι άλλο. Γιατί θέλω να πω το εξής αγαπητοί 
συνάδελφοι: Ότι η πολιτική για τα δημοτικά τέλη είναι φανερό ότι χαράσσεται από τη διοίκηση, έτσι 
λοιπόν η διοίκηση, εμείς όλοι, μπορούσαμε ένα μήνα πριν κι είναι πολιτική η απόφαση Πρόεδρε, να 
πούμε η βούλησή μας, η θέλησή μας αγαπητή υπηρεσία είναι μείωση των τελών 5% ή μηδενικά τέλη, 
προσαρμόσου εκεί πάνω σε παρακαλώ πολύ.  

Θα ερχόταν η υπηρεσία λοιπόν και θα προσαρμοζόταν πάνω σε αυτό που έλεγε η δημοτική 
αρχή, αυτό που έλεγε η διοίκηση, δεν μπορούσε να κάνει διαφορετικά, θα έλεγε o.k., γίνεται έτσι όπως 
τα λες αλλά κόβεις αυτό, αυτή θα ήταν η πρόταση τεκμηριωμένα. Όταν αυτό δεν γίνεται και γίνεται 
πάνω την ώρα της συνεδρίασης, εγώ αναρωτιέμαι ποιά είναι η σωστή απόφαση.  

Θέλω να πω το εξής: Είναι επιβεβλημένη η ανάγκη αγαπητέ Πρόεδρε και δεν είναι εδώ η 
Δήμαρχος να τα ακούσει, είναι αδήριτη ανάγκη η παρουσία αντιδημάρχου Οικονομικών. Ο 
αντιδήμαρχος Οικονομικών θα συντόνιζε όλη τη διαδικασία θεωρώ, τί είναι αυτό; Μια εισήγηση έτσι, 
μια εισήγηση αλλιώς, μια παραπέρα, τί κάνουμε εμείς, τί ψηφίζουμε εμείς; Γιατί αυτό εδώ το έφερε ο 
κ.Δαούλας, αυτήν την πρόταση, μετά από μελέτη με τις υπηρεσίες. Ρώτησα και δεν πήρα απάντηση, 
είναι έτοιμη η υπηρεσία να μου δώσει ένα πίνακα να μου πει αυτός είναι ο πίνακας, πάρ’τον με 0% 
αύξηση, θα το ψηφίσω με πολύ μεγάλη χαρά.  

Έτσι λοιπόν νομίζω ότι είμαστε σε μια λάθος καμπή αυτής της συνεδρίασης και αυτού του 
θέματος. Αισθάνομαι πάρα πολύ άβολα, θα ήθελα πραγματικά να μη στενοχωρήσω τη Δήμαρχο με την 
εισήγηση του 0%, αλλά θέλω να το δω τεκμηριωμένο κι επειδή είμαι από αυτούς που ήμουν ο κακός 
της παρέας μαζί με τον κ.Τσιαμήτρο, με τον κ.Βοργιαζίδη, με τον κ.Λαζαρίδη και δεν ξέρω ποιος άλλος 
ήταν στην επιτροπή, με τον κ.Παπαδόπουλο που ψηφίσαμε αύξηση τεκμηριωμένη από την υπηρεσία. 
Σήμερα δε μπορώ να πω εγώ μείωση ή μηδενική. Δηλώνω παρών στη συνεδρίαση στο πρώτο θέμα, μη 
με καλέσετε το όνομά μου για ψηφοφορία.  

Παυλίδης: Πρόεδρε, είναι γεγονός ότι σ’ αυτήν την πόλη αυξήσεις τα τελευταία χρόνια δεν 
έχουν γίνει και δεν έχουν γίνει γιατί έχει κατανοηθεί ότι η κρίση κτυπάει πάρα πολύ την περιοχή μας, 
αφού πλέον δεν είναι σαν τις άλλες πόλεις, όπου εξάγει πλέον συνάλλαγμα ο Βεροιώτης. Αυτό όμως 
μας προβληματίζει αν θα πρέπει να κάνουμε αύξηση κι όταν πάμε σ’ έναν τέτοιο πίνακα και βλέπουμε 
ποσά όχι μικρά που είμαστε υποχρεωμένοι να δοθούν όπως οι εισφορές όπως τα άλλα τέλη, όπως τα 
χαρτόσημα, αλλά έχει μέσα μεταφορά απορριμμάτων γύρω στις 860.000€ που προστέθηκαν τελευταία 
σ’ αυτό το Δήμο, ή αν θέλετε έχει κάποιες παροχές άλλες, συνδικαλιστικές παλιές, όπως είναι τα 
γάλατα ακόμα που πληρώνουμε και είναι πράγματα τα οποία αύριο μπορεί να αλλάξουν. Εδώ μέσα 
βλέπουμε ανταποδοτικά τέλη για την καθαριότητα και τελευταία ακούμε στις εφημερίδες και στις 
τηλεοράσεις ότι μπορεί η καθαριότητα να πάει στους ιδιώτες κι εμείς καλούμαστε σήμερα να 
ψηφίσουμε τέλη και μάλιστα να είναι ανταποδοτικά ή ακούμε ότι το προσωπικό δεν πρέπει να είναι 
τόσο όσο έχει κάθε Δήμος, όχι ακούμε, το διαβάζουμε, ότι πρέπει να έχει 6,2 άτομα ανά 1000 
κατοίκους. Δεν τα βγάζω εγώ, τα βγάζουν τα υπουργεία, τα βγάζουν αυτοί που συσκέπτονται, επομένως 
θα κληθούμε σαν τους απολογισμούς και τους προϋπολογισμούς να προϋπολογίσουμε ή να ψηφίσουμε 
κάτι που αύριο μπορεί να ανατραπεί και καθόμαστε εδώ να ασχολούμαστε αν θα γίνει αύξηση ή θα 
γίνει μείωση. Σίγουρα όταν είναι θέμα αν θα βάλουμε αύξηση σε έναν πολίτη σ’ αυτήν την κατάσταση 
και για να μην θεωρηθεί ότι λαϊκίζουμε, θα πρέπει όλοι μας να αναλάβουμε τις ευθύνες μας, ο καθένας 
να αναλάβει, να κάνει, να μαλώσει, να συγκροτήσει, να αναπροσαρμόσει, να μεταρρυθμίσει, να 
οργανώσει με το αντικείμενο το οποίο ασχολείται και να μην σκέφτεται πολιτικά, εκλογικά, 
ωφελιμιστικά ή οτιδήποτε, γιατί οι εποχές έχουν αλλάξει και να προσαρμόζεται, διότι κι εμείς όταν 
βλέπουμε τον συμπολίτη μας, το γείτονά μας, να κουβαλάει μπάζα στα σκουπίδια ή να είναι ανοιχτός με 
τα νερά της βροχής και να ζυγίζεται και να πληρώνουμε όλοι μας και να λέμε εδώ πως θα 
ανταποκριθούμε, ή όταν έρχονται στο νομικό πρόσωπο και να λένε πάρε το τάδε παιδί τζάμπα, δεν 
γίνεται, πρέπει να λέμε και ένα όχι, αλλιώς θα πρέπει να αυξήσουμε σε όλους μας τα τέλη για να 
μπορέσουμε να ανταποκριθούμε.  

Αν είναι να κάνουμε αυξήσεις κι αύριο να ξαναφέρουμε σ’ αυτό το Δ.Σ. για να φάνε τα σκυλιά, 
τα γατιά και να μην τρώνε οι άνθρωποι, και να βάλουμε αυξήσεις στους ανθρώπους και να ψάχνουνε οι 
άνθρωποι στα σκουπίδια, με συγχωρείτε εγώ δεν το δέχομαι. Έχει δίκιο όμως ο Γιώργος (Μιχαηλίδης), 
έχει δίκιο για τα παιδιά στις επιτροπές που προβληματίζονται αλλά με συγχωρείτε κι εμείς είμαστε 
δημοτικοί σύμβουλοι και να τα αφήσουμε αυτά περί πειθαρχίας δημοτικής ομάδας γιατί έχουμε και μια 



συνείδηση, έτσι σκεφτόμαστε, έτσι το λέμε και θα το λέμε κι αν θεωρείται από κάποιους ότι λαϊκίζουμε, 
έτσι αισθανόμαστε κι άλλαξαν οι εποχές και θα λέμε ό,τι αισθανόμαστε.  

Λοιπόν, είπε η κ.Αρχοντάκη στην επιτροπή για να τα λέμε και με το όνομά τους για κάποιους 
ανθρώπους, να αναπροσαρμοστούν τα τετραγωνικά για κάποιους. Δεν είναι αδικία κάποιοι επειδή 
δήλωσαν 50 τ.μ. στη Δ.Ε.Η. να πληρώνουν τέλη για 50 τ.μ. και αν έχουν 100; Έχουν χρόνια να γίνουν 
αναπροσαρμογές στα τ.μ., να πάμε να τα πάρουμε από πού πρέπει όπως κάναμε δουλειά και τα 
προηγούμενα χρόνια με τον κ.Καγκελίδη και την κ.Αρχοντάκη να τη συνεχίσουμε και να πάνε στα 
πραγματικά τους τετραγωνικά, όχι να φεσώσουμε του Βεροιώτες με 10 λεπτά και είκοσι λεπτά. Σε 
κάποια άλλα θέματα κάποιοι έχουν ζητήσει μείωση, να πάμε να ψηφίσουμε αύξηση;  

 Πρόεδρος: Μην επεκτείνεστε στα άλλα θέματα, ήδη αναφερθήκατε στα 50 τετραγωνικά που 
αφορά άλλο θέμα. 

Παυλίδης: Ποιο είναι το άλλο θέμα Πρόεδρε; Ίσως σας πειράζει…. 
Πρόεδρος: Δε με πειράζει τίποτα, απλώς θέλω, επειδή θα συζητήσουμε ένα-ένα ξεχωριστά τα 

θέματα, αν κάθε φορά για κάθε θέμα συζητάμε για όλα τα θέματα, δεν τελειώνει ποτέ, με αυτή τη 
λογική το λέω. 

Καγκελίδης: Φυσικό είναι, λογικό είναι μια ισοσκελισμένη ανταποδοτικότητα είναι και 
επιβεβλημένη και μάλιστα σε ένα Δήμο όπως είναι ο Δήμος Βέροιας, που τα τελευταία χρόνια, την 
τελευταία διετία μάλιστα στο θέμα της καθαριότητας, έχουμε μια επιβάρυνση πάρα πολύ μεγάλη, την 
οποία δεν μπορεί να την αντέξει ο Δήμος κι όμως την αντέχει.  

Θέλω να πω ότι λύσεις υπάρχουν, δεν είναι η λύση να ελαφρύνουμε το Δήμο και να 
επιβαρύνουμε το παιδί της, το νομικό πρόσωπο, γιατί από τη μια μεριά η ΚΑΠΑ θα αρχίσει να 
διαμαρτύρεται, είναι γνωστά στους προϋπολογισμούς εδώ το τί γίνεται, είναι η ΚΕΠΑ, είναι η ΚΑΠΑ, 
είναι αν πούμε ότι πάμε στη Δ.Ε.Υ.Α.Β. το οποίο χρεώνουμε το ρεύμα στις υδρεύσεις, άρα η 
Δ.Ε.Υ.Α.Β. για σήμερα που δεν έχει να πληρώσει το ρεύμα τα δάνειά της τα οποία είμαστε εγγυητές και 
πρέπει να πληρώνουμε εμείς, άρα πρέπει να αυξήσει το νερό στους ίδιους τους δημότες, δηλαδή θα του 
κόψουμε, δε θα του αυξήσουμε τα τέλη φωτισμού, τέλη καθαριότητας και θα του αυξήσουμε το νερό.  

Άρα πρέπει να δούμε ότι όντως το ρεύμα των γεωτρήσεων ύδρευσης πρέπει να το πληρώσει η 
Δ.Ε.Υ.Α.Β., λογικό είναι και το ρεύμα των σχολείων πρέπει να το πληρώνουν οι σχολικές επιτροπές. Τι 
πρέπει να κάνουμε; Σ’ αυτή τη λύση που μπορούμε να προβούμε είναι πρώτα από όλα υπάρχουν στη 
διάρκεια και στην εξέλιξη ορισμένες διεκδικήσεις. Καταρχήν είναι πολλά σπίτια, πολλοί ιδιοκτήτες σε 
πολύ μεγάλο αριθμό τα οποία δεν πληρώνουν τίποτα. Ήδη ξεκίνησε μια διαδικασία και επί 
αντιδημαρχίας μου να βρούμε αυτούς τους ανθρώπους ούτως ώστε να επιβαρύνονται. Υπάρχουν επί 
δεκαετίες πολλοί άνθρωποι στα σπίτια που δεν πληρώνουν τέλη, αυτό είναι δεδομένο.  

Υπάρχει το θέμα της Δ.Ε.Η. με τις κολόνες το οποίο υπάρχουν δεδικασμένα και στην Κρήτη και 
απανταχού που για τις κολόνες αυτές που παίρναμε απόφαση κάθε χρόνο, 30€, 50€, 100€ η κολόνα και 
στο τέλος δεν κάναμε τίποτε. Είναι μια διαδικασία την οποία αν ο κ.Βοργιαζίδης ξέρει που βρίσκεται, 
ήταν ο αριθμός των κολόνων των οποίων πρέπει να διεκδικήσουμε δικαστικά γιατί μιλάμε για πάρα 
πολλά λεφτά, δε μιλάμε για δέκα, είκοσι χιλιάδες, μιλάμε για τεράστια ποσά.  

Οι κοινόχρηστοι χώροι οι οποίοι χρησιμοποιούνται πρέπει να αποζημιώνονται, όπως είναι κι η 
Δ.Ε.Η., υπάρχουν και τα δεδικασμένα και στο Ηράκλειο της Κρήτης και απανταχού. Και άλλα όπως να 
πω ότι ο Δήμος Συκεών εισπράττει από τα αστικά της περιοχής 1.700.000€ σε τέλη, υπάρχουν τρόποι.  

Ένα περίεργο φαινόμενο το οποίο πρέπει να ερευνήσουν οι υπηρεσίες του Δήμου, πρέπει να 
δοθεί εντολή, γιατί υπάρχει μια αδικαιολόγητη υπερβολική αύξηση κατανάλωσης απανταχού στο 
ρεύμα. Αυτό δεν γίνεται, δεν ήταν οι αυξήσεις της Δ.Ε.Η., δεν ξέρω κ.Δαούλα, μου φαίνεται πρέπει να 
έχετε κάποια στοιχεία, υπάρχουν αυξήσεις από πέρυσι με φέτος, μέχρι και 60% 70% στο ρεύμα σε 
κοινότητες, υπάρχουν πολλά υπερβολικά κόστη. Το περίεργο ποιο είναι; Ότι τα έσοδα, απ’ ότι έχω 
πληροφορηθεί, τα οποία εισπράττουμε από τους δημότες, δεν έχουν ελαχιστοποιηθεί αν και φάνηκε ένα 
νούμερο των διακοσίων-τριακόσιων χιλιάδων λόγω της κρίσης, αλλά νομίζω η διεκδίκηση αυτών των 
χρημάτων από εκεί η πηγή που είναι, ούτως ή άλλως είναι τα ίδια.  

Οι δημότες σχεδόν και στην κρίση πληρώνουν, δηλαδή οι εισπράξεις που έχει ο Δήμος είναι 
ικανοποιητικές στην κατάσταση την οποία βρισκόμαστε. Εγώ θα έλεγα, αφού δούμε όλες αυτές τις 
διεκδικήσεις τις οποίες θα κάνουμε, θα κάνουμε τον έλεγχο, κάτι πρέπει να συμβαίνει στην 
υπερκατανάλωση, δεν μπορεί να δικαιολογηθεί 60% και 50% αύξηση και σε νομικά πρόσωπα τα οποία 
μπορούν να έχουν χρηματικά υπόλοιπα.  



Εγώ θα μιλήσω για τη σχολική επιτροπή, ήμουν Πρόεδρος και θα πω ότι ένα νομικό πρόσωπο το 
οποίο σήμερα έχει χρηματικά υπόλοιπα, αλλά σε νομικά πρόσωπα ή οπουδήποτε μπορεί να υπάρχει ένα 
χρηματικό υπόλοιπο, εκεί μπορεί να γίνει κάποια σχετική χρέωση τουλάχιστον στην περίοδο της 
κρίσης, γιατί ο Δήμος ούτε τα νομικά πρόσωπα δεν είναι να αποταμιεύουν και να καταθέτουν κάποια 
χρήματα και να περισσεύουν. Δόξα τω Θεώ ανάγκες καλύπτονται και χρήματα περισσεύουν. Αυτά 
πρέπει να καθίσουμε κάτω να τα δούμε ούτως ώστε να φτάσουμε στο σημείο αυτό, όχι να μεταφέρουμε 
δαπάνη από τον έναν στον άλλον να δημιουργούν πρόβλημα στον άλλον αλλά να κάνουμε ένα 
νοικοκύρεμα.  

Εγώ θα ψηφίσω την εισήγηση η οποία δεν ξέρω ποια είναι και η τελική εισήγηση, χωρίς αύξηση 
τελών, αυτό εννοείται, θα ψηφίσω για μηδενική αύξηση, αλλά ταυτόχρονα δεν μπορούμε να ξεφύγουμε, 
ας μη γελιόμαστε, υπάρχει και το «Παρατηρητήριο». Αν δεν πάρουμε να κάνουμε τα οικονομικά είτε με 
μεταφορές ποσών είτε με οτιδήποτε άλλο, δεν υπάρχει περίπτωση, θα φύγουμε από εδώ σήμερα και 
μετά από ένα μήνα, δυο θα μας έρθουν τα μαντάτα. Θα μας επιβάλλουν να προβούμε υποχρεωτικά σε 
τροποποιήσεις προϋπολογισμών με κάποιους άλλους πάνω από το κεφάλι μας κι όχι το Δ.Σ. να 
εξουσιάζει.  

Γκαμπέσης: Πρόεδρε θα προσπαθήσω να είμαι σύντομος.  
Αναφέρθηκε ότι γίνεται το σημερινό έκτακτο συμβούλιο για να προλάβουμε κάποιες 

προθεσμίες. Αυτό το συμβούλιο θα μπορούσε να έχει γίνει πριν ένα μήνα, πριν δυο μήνες, πριν τρεις 
μήνες, όπως και η οικονομική επιτροπή έπρεπε να γίνει όχι με 69 θέματα τακτικά και με 5 έκτακτα που 
έγινε προχθές την Τρίτη, αλλά μόνο με τα θέματα αυτά, δεκαπέντε μέρες πριν, για να μπορούν κι οι 
υπηρεσίες να επεξεργαστούν τα θέματα και να έχουμε σωστά εισηγητικά, διότι για τα θέματα αυτά για 
να ενημερωθεί ο κόσμος δεν υπήρχε κανένα εισηγητικό κι όταν παραπονεθήκαμε, μας έφεραν 
προηγούμενης χρονιάς κάποια εισηγητικά με διορθωμένες αυξήσεις με το χέρι. Αυτό το θέμα όταν 
συζητήθηκε, και από κάτω υπέγραφε φαρδιά πλατιά η Δήμαρχος ως αντιδήμαρχος οικονομικών, 
υπεύθυνος οικονομικών, λέω πού είναι; Να μας τα εξηγήσει ο υπεύθυνος που υπογράφει και κανένας δε 
μου απάντησε, ενώ η Δήμαρχος πηγαινοερχόταν εδώ πέρα.  

Ζούμε ένα θέατρο παραλόγου σ’ αυτό το Δήμο που λυπάμαι, το τελευταίο διάστημα έχει 
ξεπεράσει τα όριά του. Δεν είναι δυνατόν τέτοια θέματα να έρχονται τη στιγμή που η κοινωνία βοά, που 
η οικονομική κατάσταση όλων έχει περιέλθει στο χειρότερο επίπεδο κι εμείς να μιλάμε για εισηγητικά, 
να γίνεται αγώνας αν θα γίνει αύξηση και μπράβο τους συναδέλφους που ενώ δεν το πίστευαν και το 
είπαν, ψήφισαν την αύξηση κι ερχόμαστε εδώ πέρα και ακούμε άλλη εισήγηση. Είναι δυνατόν να πάει 
ένας Δήμος με αυτήν την πολιτική σωστά; Τί να πιστέψουμε; Ότι δεν ξέρουμε τί θέλουμε, δεν ξέρουμε 
πού πηγαίνουμε, για το καλό των δημοτών; Ανταποδοτικότητα. Τί σχέση έχει η ανταποδοτικότητα με 
τα τέλη αυτά; Έγινε καμιά μελέτη που να ξέρει ο μέσος πολίτης ότι εγώ που έχω 300 τ.μ., ένα μαγαζί, 
ένα συνεργείο, ένα χώρο που πουλάει αυτοκίνητα, ένα μαραγκείο, αλλά δεν έχω σκουπίδια, θα 
πληρώνω τα ίδια σαν να ήταν ένα εργοστάσιο το οποίο παράγει σκουπίδια; Τα ίδια πληρώνουν και 
τώρα ερχόμαστε στο σημείο να λέμε ανταποδοτικότητα, ο Δήμος είναι ενιαίος, ο δημότης πλήρωνε 
παραπάνω, πληρώνει η Δ.Ε.Υ.Α.Β. το ρεύμα της Δ.Ε.Υ.Α.Β., γίνεται ένα κουβάρι για να μην ξέρει 
κανένας τί πληρώνει, σας παρακαλώ πέστε μου ποια είναι η ανταποδοτικότητα; Δεν υπάρχει, αλλά 
εκείνο σίγουρα που δεν υπάρχει είναι η νοικοκυροσύνη, που να δείξει ότι γίνονται μελέτες και πάμε με 
καλύτερους τρόπους να κάνουμε τη διαχείριση και των σκουπιδιών και του φωτισμού και όλων αυτών.  

Γιατί να πληρώνει ένας ο οποίος έχει νερό στο σπίτι του 18 κυβικά και ένα άτομο ή δυο άτομα 
δεν μπορούν να το φέρουν κι έχουν υπερκατανάλωση κι όλοι πληρώνουμε υπερκαταναλώσεις, αυτό 
είναι σωστό και δίκαιο για τον πολίτη; Γιατί τα μεγάλα καταστήματα που εδώ πέρα υπάρχουν χωρίς να 
παράγουν σήμερα σε μια τέτοια οικονομική κατάσταση να πληρώνουν τόσο ώστε να τα βουλιάζουμε κι 
εμείς σαν δημοτική αρχή αντί να τους βοηθούμε, τους βουλιάζουμε στα χρέη και με αυτόν τον τρόπο 
αντί να αυξάνονται τα έσοδα, μειώνονται, γιατί δεν πληρώνουν, καταστρέφουμε επιχειρήσεις, 
καταστρέφουμε ανθρώπους και κάνουμε όλους να έχουν ανάγκη μια ασφαλιστική ενημερότητα από το 
Δήμο και να μην μπορούν να την πάρουν, γιατί δεν μπορούν να ζήσουν την καθημερινότητα, που ο 
Δήμος στραγγαλίζει τα οικονομικά τους.  

Πρέπει, κι αυτή ήταν η πρότασή μου, να μειωθούν πάραυτα οι δαπάνες, να έχουν μεγαλύτερη 
αντιπροσωπευτικότητα στην ανταποδοτικότητα και να γίνει από τώρα η μελέτη η οποία να λέει τα τ.μ., 
τι θέλετε με ποιους τρόπους θέλετε να γίνουν αλλά να έχουν μια δικαιότερη κατανομή, δεν μπορεί όλοι 
να πληρώνουν έτσι άκριτα με οριζόντιες αυξήσεις ή με μειώσεις που λέτε εσείς σε κάποια θέματα που 
δεν έχουν καμία σχέση με την πραγματικότητα.  



Σοβαρευτείτε, κάντε σωστά τη δουλειά σας, κάντε τη δουλειά έτσι ώστε να σας εμπιστευτεί ο 
Δήμος γιατί έχετε ακόμη κάποιους μήνες, να μην τον βουλιάξετε περεταίρω. 

Πρόεδρος: Κε Γκαμπέση επειδή έγινε μια αναφορά στο έκτακτο Δ.Σ., το Προεδρείο δεν 
μπορούσε να κάνει Δ.Σ. χωρίς να έχει στο χέρι του τις αποφάσεις Οικονομικής Επιτροπής. Όταν 
βρέθηκε αντιμέτωπος με την απόφαση της οικονομικής επιτροπής, όφειλε να μετρήσει το χρόνο που 
έχει μπροστά του. Ο χρόνος που είχε μπροστά του μετρήθηκε και κατέγραψε ότι έπρεπε να προβεί σ’ 
αυτές τις διαδικασίες για να προλάβει. Δεν υπήρχε άλλος τρόπος.  

Γκαμπέσης: Δε διαφωνώ, αλλά όλο αυτό που περιγράψατε δείχνει ότι η λειτουργία του Δήμου 
Βέροιας δεν είναι σωστή. 

Πρόεδρος: Κε Γκαμπέση το είπατε, μην επαναλαμβάνετε τα ίδια πράγματα.  
Μαυροκεφαλίδης: Κε Γκαμπέση στη δευτερομιλία σας παρακαλώ διευκρινίσετε τί εννοείτε ίδιες 

επιφάνειες διαφορετική μεταχείριση, διαφορετικό τέλος, δηλαδή θα έχουμε ταυτότητες ξεχωριστές για 
κάθε επιχείρηση; 300 μέτρα ο ένας, ο γείτονας 300. Αν παράγει ή δεν παράγει, αυτό πώς μπορεί να το 
αποτιμήσει η υπηρεσία;  

Πρόεδρος: Μια παράκληση κ.Μαυροκεφαλίδη. Καταγράψτε την ερώτησή σας να συνεχίσουμε 
τις ομιλίες και στο τέλος κάντε την προσθήκη που θέλετε.  

Κορωνάς: Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, πριν μιάμιση περίπου εβδομάδα ξεκίνησε το θέμα αυτό, 
όσον αφορά την εκτελεστική επιτροπή, μετά από πρόταση της υπηρεσίας συγκλήθηκε η εκτελεστική 
επιτροπή και μας ανακοίνωσαν το γεγονός το οποίο ήταν και γνωστό και μετά την αποστολή του 
σχεδίου του προϋπολογισμού ότι υπολειπόμαστε στα ανταποδοτικά γύρω στα πεντακόσια χιλιάρικα.  

Πρόταση της υπηρεσίας ορθολογιστική ήταν ότι αυτό το ποσό (Στο σημείο αυτό γίνεται 
αλλαγή μαγνητοφώνησης της επόμενης πλευράς κασέτας) πρότεινε να γίνει μια περιστολή δαπανών 
στα ανταποδοτικά και να πέσει η αύξηση των τελών στο 10%.  

Αυτή την πρόταση της υπηρεσίας την επεξεργάστηκε η Εκτελεστική Επιτροπή, στη συνέχεια 
πέρασε στην Οικονομική Επιτροπή η οποία διαμόρφωσε το ποσό της αυξήσεως σε μικρότερο ποσό από 
το 10%, της τάξης των 7% και 6% αναλόγως την περιοχή.  

Από εκεί κι έπειτα η λύση που προτάθηκε αμέσως μετά την Οικονομική Επιτροπή ήταν η 
σύγκλιση της Εκτελεστικής Επιτροπής με πρωτοβουλία πάλι της Δημάρχου, με προσανατολισμό πλέον, 
αφού ξέραμε το ποσό της αυξήσεως, να βρεθεί ένας τρόπος να γίνει μηδενική αύξηση των τελών. Από 
τα νούμερα που μας είχαν πει στην εκτελεστική φαινόταν ότι η δαπάνη που έπρεπε να καλύψουμε εμείς 
ήταν της τάξης των 250.000€ με 300.000€ €.  

Η οικονομική υπηρεσία του Δήμου, αυτό θέλω να πω για να ξεκαθαρίσουμε κάποια πράγματα, 
είναι υπηρεσία του Δήμου Βέροιας, δε μπορεί να πάρει ο Διευθυντής τηλέφωνο στη Δ.Ε.Υ.Α.Β., 
τηλέφωνο στην ΚΕΠΑ, τηλέφωνο στο ΚΑΠΑ.  

Η λύση που προτάθηκε τελικώς στην Εκτελεστική Επιτροπή την Τρίτη όπως είπε κι ο Γ.Γ., ήταν 
να γίνουν κάποιες μεταφορές σε Δ.Ε.Υ.Α.Β., ΚΕΠΑ και ΚΑΠΑ, ώστε να καλυφτούν τα ποσά αυτά. 
Αυτό δεν μπορεί να το κάνει ο οικονομικός διευθυντής του Δήμου Βέροιας γιατί δεν έχει την 
αρμοδιότητα. Αυτό είναι αρμοδιότητα της Δημάρχου η οποία έχει την αρμοδιότητα όλων των νομικών 
προσώπων του Δήμου. Επικοινώνησε η Δήμαρχος με τους Προέδρους, έγιναν μετά οι ανάλογες 
επικοινωνίες με τους Διευθυντές των νομικών προσώπων και βρέθηκε η λύση σήμερα, όπως 
διαμορφώνεται από το εισηγητικό της Δημάρχου, που είναι η μηδενική αύξηση των δημοτικών τελών, 
με κάποιες προσαρμογές στους προϋπολογισμούς των νομικών προσώπων. Επομένως θέλω να πω το 
εξής: Αυτά που λέμε σήμερα εδώ, δεν έγιναν τυχαία και δεν έγιναν άρπα κόλλα. Υπήρχε μια 
στοχευμένη δράση από την υπηρεσία, η οποία μετά εξελίχθηκε και σήμερα ερχόμαστε στην τελική 
εισήγηση της Δημάρχου.  

Θέλω να πω το άλλο όσον αφορά τους υπόλοιπους συναδέλφους. Επειδή αυτή η διαδικασία δεν 
κράτησε μια μέρα, αλλά κρατάει στη δημοτική ομάδα τη δική μας τουλάχιστον δυο εβδομάδες, ακόμη 
και χθες είχαμε συνεδρίαση πολύωρη, θέλω να πω το εξής: Ότι τα μέλη της Οικονομικής Επιτροπής τα 
οποία ψήφισαν τη Δευτέρα την πρόταση αυτή που ψήφισαν κι έρχεται σήμερα ως πρόταση, έχω δίπλα 
μου τον κ.Παπαδόπουλο για παράδειγμα, ήταν από τους πρωτοστάτες που έλεγαν τελικά να μη γίνει 
αύξηση των δημοτικών τελών. Δε σημαίνει ότι επειδή ψηφίστηκε μια πρόταση από την Οικονομική 
Επιτροπή με εκείνα τα δεδομένα της επιτροπής ότι δεν μπορεί να αλλάξουν τα μέλη μια άποψη. Τότε 
γιατί κάνουμε Δημοτικό Συμβούλιο;  

Κα Σοφρόνωφ, επειδή σα δημοτική ομάδα και σαν μέλος της δημοτικής ομάδας αυτής, δε 
θέλαμε κι εμείς να «πέσουμε στη λούμπα» να το πω έτσι, ταύτισης κεντρικής διοίκησης με Δήμο, 



δηλαδή επειδή έχουμε ένα έλλειμμα στα ανταποδοτικά, να κάνουμε κι εμείς οριζόντια μέτρα, γι’ αυτό 
έγινε κι αυτή η πρόταση από τη Δήμαρχο, κατόπιν ώριμης σκέψης θέλω να πιστεύω κι ευελπιστώ ότι 
αυτή τελικά η πρόταση θα περάσει από τον προϋπολογισμό και δε θα έχουμε κανένα θέμα, από εκεί κι 
έπειτα δεν έχω να πω κάτι άλλο.  

Ευελπιστώ βέβαια πως αυτό που προτείνουμε και θα περάσει στον προϋπολογισμό που θα έρθει 
στις 24 του μηνός, τελικώς να γίνει αποδεκτό κι από την Αποκεντρωμένη και να εφαρμοστεί και να μη 
χρειαστεί να γίνει καμία αύξηση δημοτικών τελών.  

Θεοδωρίδης: Πρόεδρε εγώ εξακολουθώ να επιμένω, είναι η τρίτη ή τέταρτη φορά που ρωτώ τον 
αρμόδιο αντιδήμαρχο καθαριότητας, να μου καταθέσει νούμερα και δε μου τα καταθέτει.  

Επειδή το έζησα το κομμάτι από πολύ κοντά, βλέπω κι εξακολουθώ να βλέπω νερά, μπάζα, 
οτιδήποτε. Δε μπορεί ο κόσμος να φτωχαίνει και τα σκουπίδια να αυξάνονται, είναι τρελό. Να μη σας 
πω ότι έχουν υπάρξει χιλιάδες χωματερές ελεύθερες ανενεργές από εδώ κι από εκεί που σημαίνει πολύ 
πράγμα πετιέται κι εκεί, για φανταστείτε να ήταν κι εκείνο.  

Έχουν γίνει διάφορες συσκέψεις, διαβουλεύσεις, η Δήμαρχος έχει εμάς τους συμβούλους όσοι 
τη στηρίζουν και καλά κάνουν κι έχει και μια Οικονομική Επιτροπή, δεν το συζήτησε μαζί τους; Τί 
είπαν δηλαδή; Εγώ εδώ τρελαίνομαι. Δυστυχώς λόγω της δουλειάς μου απέχω και δεν μπορώ να 
καταλάβω τί γίνεται, δηλαδή εδώ υπάρχουν δυο πράγματα, υπάρχουν οι καλοί και οι κακοί. Όλα έχουν 
σχέση με όλα.  

Εγώ πιστεύω ότι βλέποντας όλο αυτό το κονδύλι, τα μεγαλύτερα  νούμερα είναι στο φωτισμό, 
είναι στην εναπόθεση και τη μεταφορά των απορριμμάτων και το άλλο είναι το τελευταίο που ούτως ή 
άλλως δεν μπορούμε να το αποφύγουμε, είναι το κονδύλι που αφορά τους εργαζόμενους. Πιστεύω, και 
το είχα πει και στις προηγούμενες παρεμβάσεις μου, ότι τα νούμερα που αφορούν το βάρος των 
σκουπιδιών, που έχει σχέση και με την εναπόθεση, γιατί είναι κι αλληλένδετα όσο και με την 
ανακύκλωση, το οποίο δεν κάνουμε τίποτα απολύτως, συνεχώς την αυξάνουμε το υπόλειμμα, η 
ανακύκλωση δεν αυξάνει, το υπόλειμμα, εύχομαι με την καινούργια χρονιά με τους ΣΜΑ να διορθωθεί 
η κατάσταση.  

Θέλω να καταλήξω και λέω ότι αν δεν σταματήσουμε να κάνουμε χατίρια, αν δεν σταματήσουμε 
να χτυπάμε τις πλάτες που το κάνουμε, αν οποιοσδήποτε μας παίρνει τηλέφωνο τρέχουμε από πίσω του 
γιατί πρέπει να τον εξυπηρετήσουμε και τώρα που είναι και προεκλογική περίοδος και είναι κι οι καιροί 
λίγο παράξενοι και περίεργοι, αν εξακολουθούμε να κουβαλάμε μπάζα και αν για να αδειάσουμε ένα 
απορριμματοφόρο μικρό ή μεγάλο, φορτώνουμε το απορριμματοφόρο με νερό, βρέχεται που βρέχεται 
το σκουπίδι στον κάδο τον ανοιχτό που δεν κλείνει ή από τον πολίτη ή από τη δική μας την ατέλεια, 
από την άλλη μεριά για να αδειάσουμε τα σκουπίδια από τα μικρά απορριμματοφόρα ρίχνουμε νερό 
επάνω, αν το νερό δεν έχει βάρος τότε ελάτε να το συζητήσουμε.  

Καταλήγοντας θα ήθελα να πω ότι, για το ρεύμα ήθελα να πω κατά καιρούς είχαμε πει ότι 
έπρεπε να το μειώσουμε, τελικά τίποτα δεν έχει γίνει εδώ. Δεν ξέρω κατά πόσο μπορούμε να το 
πετύχουμε, εμμένω κι επιμένω και δεν έχω μάθει ακόμη το τι εισπράξαμε και γιατί δεν εισπράττουμε 
και τι χρειάζεται να κάνουμε για να εισπράξουμε από τις κολόνες της ΔΕΗ, εγώ δεν μπορώ να 
καταλάβω κανένα λαό ο οποίος να υποφέρει και τα σκουπίδια, όπως είπα, να αποτελούν ένα από τους 
δείκτες ευημερίας ο κόσμος καθημερινά να φτωχαίνει κι εμείς να ζητάμε σήμερα να ακολουθήσουμε 
την επιτροπή την Οικονομική ή της Δημάρχου.  

Ναι, θα ακολουθήσω την πρόταση της Δημάρχου για μηδενική αύξηση, αλλά θα πρέπει από την 
αρχή να προσαρμοστούν τα πράγματα κατά τέτοιο τρόπο ώστε να μην εκτιθέμεθα γιατί εγώ πιστεύω 
κάποιοι συνάδελφοι εδώ μέσα, δεν ξέρω αν έχουν το θάρρος να το πουν, αλλά έχουν εκτεθεί.  

Λυκοστράτης: Συμφωνώ με τη μηδενική αύξηση των τελών καθαριότητας και φωτισμού, 
πιστεύω ότι είναι δίκαιη η αναπροσαρμογή των βιομηχανικών και βιοτεχνικών κτιρίων για τις τέσσερις 
δημοτικές ενότητες από το 0,5 στα 2€ και από τα 3,68 στα 3€ αν και στο μέλλον θα πρέπει σίγουρα να 
δούμε ένα ενιαίο τέλος καθαριότητας. Πιστεύω ο Δήμος πλέον είναι ενιαίος και σιγά-σιγά πρέπει να 
κατευθυνθούμε σ’ αυτή την κατεύθυνση.  

Ακόμη, θα πρέπει σίγουρα να δούμε αυτό που γίνεται σε κάθε ανεπτυγμένη χώρα που σε κάθε 
πολυκατοικία, σε κάθε σπίτι, σε κάθε εργαστήριο, υπάρχει χώρος απορριμμάτων, υπάρχουν δύο κάδοι 
απορριμμάτων, ο ένας που έχει τα ανακυκλώσιμα υλικά και ο άλλος της διατροφής. Μ’ αυτόν τον 
τρόπο τί μπορούν και κάνουν; Μπορούν και μετράνε τί απορρίμματα παράγει η κάθε πολυκατοικία, το 
κάθε σπίτι, το κάθε εργαστήριο και χρεώνουν σύμφωνα όχι με τα τετραγωνικά και με την ποσότητα των 
σκουπιδιών που παράγει η κάθε πολυκατοικία, το κάθε σπίτι, το κάθε εργαστήριο, πιστεύω ότι είναι 



ένας δικαιότερος τρόπος κατανομής και σιγά-σιγά θα πρέπει σα Δήμος να κατευθυνθούμε σ’ αυτήν την 
κατεύθυνση.  

Θα ήθελα να σας πω ένα που έχω δει τη Βοστώνη που μου έκανε φοβερή εντύπωση, τα 
αυτοκίνητα απορριμμάτων ήταν με έναν οδηγό ο οποίος οδηγός ήταν από τη δεξιά μεριά και ο ίδιος 
κατέβαινε κι έπαιρνε ο ίδιος τον τενεκέ των σκουπιδιών, ο ίδιος, ένας οδηγός και μου έκανε φοβερή 
εντύπωση. 

Νεστορόπουλος: Πρόεδρε, μετά από τις τοποθετήσεις των συναδέλφων είναι διαπιστωμένο και 
πιστεύω όλοι το έχουμε κατανοήσει ότι από τη σημερινή διοίκηση δεν υπάρχει κανένας μα κανένας 
προγραμματισμός και συντονισμός των ενεργειών της.  

Μας είπαν ότι πριν δυο εβδομάδες συνεδρίασε η Εκτελεστική Επιτροπή, αποφάσισε, ήρθε στην 
Οικονομική Επιτροπή, στην Οικονομική πήραμε πρόσκληση από την περασμένη εβδομάδα, μέχρι τη 
Δευτέρα μισή ώρα πριν συνεδριάσει, ζητούσαμε εισηγητικά, δεν υπήρχαν εισηγητικά. Τελικά πριν 
συνεδριάσουμε μας έβγαλαν κάποια εισηγητικά τα οποία αφορούσαν την περσινή χρονιά και πάνω εκεί 
είναι διορθωμένα. Αν δεν είναι προχειρότητα αυτό κύριοι συνάδελφοι εσείς της πλειοψηφίας, τί είναι 
αυτό το πράγμα; Διαπιστώνω τέτοιο «άδειασμα» που έκανε στην Οικονομική Επιτροπή η Δήμαρχος, 
γιατί προχθές η Οικονομική Επιτροπή ήρθε σε δυσάρεστη θέση με τη δικιά μας τοποθέτηση, τόσο τη 
δικιά μου όσο του κ.Γκαμπέση και της κ.Αρχοντάκη που λέγαμε, όχι κύριοι σε αύξηση, δεν είναι 
σήμερα οι αυξήσεις στα δημοτικά τέλη να επιβαρύνουμε κι άλλο την κοινωνία των δημοτών του Δήμου 
μας. Δυστυχώς αναγκάστηκε η Οικονομική Επιτροπή να πάρει αυτήν την απόφαση κι έρχεται σήμερα η 
Δήμαρχος και τους αδειάζει και μας λέτε άλλα παραμύθια.  

Δεν υπάρχει κανένας μα κανένας συντονισμός. Είστε άλλοι εφτά και άλλοι τρία χρόνια, εδώ 
είμαστε τρία χρόνια εμείς που είμαστε, λέμε, μετρήστε, καταμετρήστε, κάντε καταγραφή των 
οικημάτων των βιοτεχνιών, των βιομηχανιών, τίποτε, τίποτε απολύτως κι όσο θα είστε κ.Παυλίδη δε θα 
βρείτε τίποτε, τίποτε απολύτως.  

Το διαπιστώνετε κι εσείς σήμερα, μετά από εφτά χρόνια διοίκησης διαπιστώνετε κι εσείς ότι δε 
γίνεται τίποτα κι έφτασε η Δήμαρχος μετά από τη γενική κατακραυγή να αναδιπλωθεί και μας κάνει μια 
πρόταση η οποία δεν είναι εμπεριστατωμένη.  

Βέβαια ήταν μέσα στις προτάσεις τις δικές μας να μειωθεί ο φωτισμός μισή ώρα το πρωί μισή 
ώρα το βράδυ, να μειωθούν κι άλλες χρήσεις που έχουμε, να μειωθεί αυτό το κόστος το μεγάλο του 
1.600.000€ που πληρώνουμε σαν αντίτιμο στη Δ.Ε.Η. Σας λέμε εδώ και χρόνια, αν μας ακούγατε, σας 
είχαμε κάνει προτάσεις να βάλετε φωτοβολταϊκά σε όλες τις στέγες και των δημοτικών και όλων των 
κτιρίων των Δήμων. Δεν έγινε τίποτα απολύτως, αν σήμερα είχαμε φωτοβολταϊκά δε θα πληρώναμε το 
ρεύμα αυτό που πληρώνουμε, δεν κάνατε τίποτα απολύτως τρία χρόνια κι αν θα μείνετε κι άλλο, πάλι 
δε θα κάνετε τίποτα κι αλίμονο σ’ αυτή την πόλη. Είναι κρίμα Πρόεδρε και θα τοποθετηθώ στη 
δευτερολογία μου όσον αφορά για τις προτάσεις που έχουν γίνει από το προεδρείο. 

Μελιόπουλος: Αυτό που βλέπω σήμερα εδώ να γίνεται, είναι ένα θλιβερό παιχνίδι και πρέπει να 
ξεκαθαριστεί επί τη βάση ποιανού εισηγητικού μιλάμε και μήπως είναι και αυτός ο λόγος που δεν έχει 
έρθει το εισηγητικό, γιατί εφόσον βρέθηκε χρόνος να τυπωθεί τα απόσπασμα από την Οικονομική 
Επιτροπή, θα μπορούσαν να είναι γραμμένες κι οι αυξήσεις. Κάτι κρύβεται εκεί πίσω, ας απαντήσουν ή 
ας μην απαντήσουν οι υπεύθυνοι. Και ποιο είναι το θλιβερό παιχνίδι; Ξεκινάμε να βάζουμε το θέμα ότι 
20% χρειαζόταν να γίνουν οι αυξήσεις, από τη μεριά των συμβούλων της πλειοψηφίας, αλλά ήρθε η 
Οικονομική Επιτροπή και αφού είπε ότι θα μειώσει λίγο τις δαπάνες, να πάμε στο 10%.  Έρχονται, 
καλεί η Οικονομική Επιτροπή μετά στο 7,5% ενώ η Δήμαρχος στο 0%.  

Να ξεκαθαριστεί για τί πράγμα μιλάμε τώρα εδώ αυτή τη στιγμή. Μιλάμε για τις αυξήσεις που 
προφορικά μας είπατε, τα δέκα λεπτά. Συνεχίζοντας στην πορεία, αυτή η αύξηση αντιστοιχεί σε ένα 7% 
που σήμερα από τις πολιτικές που έχουν ακολουθήσει οι διαδοχικές κυβερνήσεις έχουν μειωθεί τα 
εισοδήματα πάνω από το 40% και έχουμε τα καλά λόγια και τα άλλα λόγια να αγαπιόμαστε της 
Δημάρχου, ότι συμπάσχουμε, αλλά θα σας βάλουμε και αυτό το φόρο.  

Εδώ σαν να μην έχει περάσει ούτε μια μέρα, που πριν δυο χρόνια που περνούσαν τα μέτρα κι 
εδώ λέμε όχι μόνο η τοπική διοίκηση αποτελεί το μακρύ χέρι της κεντρικής διοίκησης στην επιβολή 
των φόρων, αλλά ακολουθεί και τις ίδιες πρακτικές. Τί ακριβώς; Ο Γενικός Γραμματέας της 
Αποκεντρωμένης είναι η τρόικα, τί λέει η κυβέρνηση; Η τρόικα μας τα επιβάλει, τί λέτε εσείς; Ότι αν 
δεν πάρουμε τις αυξήσεις θα μας γυρίσει πίσω ο Γενικός Γραμματέας. Στην πορεία;  

Από τη μια μεριά αύξηση φόρων, από την άλλη μείωση δαπανών. Ξέρετε τί σημαίνει μείωση 
δαπανών; Κι εκεί θα πάμε. Ολόκληρες γειτονιές, λαϊκές γειτονιές ως επί των πλείστων κι όπου 



αθλούνται μέλη της λαϊκής οικογένειας να μην έχουν φως, θα γυρίσουμε κάπου εκεί στο ’60 και πιο 
πίσω.  

Συνεχίζοντας και τελειώνοντας, γιατί έχουν μιλήσει κιόλας ότι υπάρχουν άνθρωποι που δεν 
πληρώνουν, αυτό που θέλω να πω από αυτό το βήμα αν έχει μια ειλικρίνεια ότι ενδιαφέρεστε για τα 
έσοδα του Δήμου να εντείνετε τις προσπάθειες να εισπράξετε τα χρέη από τους μεγαλοεπιχειρηματίες 
που είναι και μεγαλο-οφειλέτες. Ξέρετε γιατί μιλάμε και για πόσα είναι τα λεφτά πριν να στραφείτε και 
να μην στραφείτε καθόλου στη λαϊκή οικογένεια.  

Β.Παπαδόπουλος: Πρώτα-πρώτα αρχίζοντας από το τέλος, δεν το ξέρουμε, δεν ξέρουμε τους 
μεγαλο-οφειλέτες, αν τους ξέρετε να τους κατονομάσετε, όποιος το ξέρει μπορεί να το δηλώσει εδώ.  

Επαναλαμβάνω, όποιος γνωρίζει μεγαλο-οφειλέτες εδώ οι οποίοι οφείλουν στο Δήμο 
συγκεκριμένα πράγματα, να τους κατονομάσει εδώ. Για τους συναδέλφους που αναφέρθηκαν πριν, θα 
πω, είναι εύκολο, τα νούμερα τα έχουν οι υπηρεσίες τα έχω κι εγώ, τα έχουν οι συνάδελφοι, μπορούν να 
τα πάρουν κάθε μέρα, οι υπηρεσίες είναι ανοιχτές, δίνουν πληροφορίες, όλα αυτά είναι μια απάντηση 
από προ ολίγου που δεν απάντησα.  

Η Δήμαρχος στην επιστολή της λέει (και σ’ αυτό το σημείο λέμε ότι δεν είμαστε οι καλοί να 
χαϊδεύουμε μόνο αυτιά) θα εντείνουμε τις προσπάθειές μας να μαζέψουμε τα χρήματα από όσους 
χρωστούν. Είπαν και υπηρεσιακοί, έχουν σταλεί επιστολές προς ανθρώπους οι οποίοι είχαν δηλώσει 
μηδενικά τετραγωνικά, αν ο πολίτης δε συμμετέχει σ’ αυτήν την προσπάθεια δεν υπάρχει δυνατότητα 
να μην αυξηθούν κάποια στιγμή τα τέλη, δεν υπάρχει δυνατότητα να λειτουργήσει κανένας Δήμος, όταν 
ο πολίτης θα ρυπαίνει όσο μπορεί περισσότερο, πετώντας όλα αυτά που ακούσατε πριν μέσα στους 
κάδους, όταν πετάει τα σκουπίδια του έξω από τους κάδους και αναγκάζει το προσωπικό να μη φτάνει, 
όταν ακυρώνει τις προσπάθειες του κάθε υπηρεσιακού παράγοντα είτε αυτός δουλεύει στα γραφεία είτε 
δουλεύει έξω στο κρύο, όταν τις ακυρώνει με τη συμπεριφορά του, όταν δε συμμαζεύεται με τα 
σκουπίδια του, δεν ανακυκλώνει όπως πρέπει, δεν κομποστοποιεί. Σε αυτό έχουμε κι εμείς κάποια 
ευθύνη την οποία την αναγνωρίζω προσωπικά εγώ.  

Ήδη μετά την αποδέσμευσή μας από το μεγαλο βραχνά της θέσης 12, έχουμε προχωρήσει στην 
κατάθεση πρότασης στο υπουργείο, στο ΕΠΕΡΑ για το ολοκληρωμένο σύστημα διαχείρισης των 
οργανικών αποβλήτων το οποίο μπορεί να αποφέρει πολύ μεγάλη οικονομία στο Δήμο στην πορεία, 
εφόσον δουλέψει αυτό το σύστημα και εγκριθεί. Δεν είμαστε εμείς οι καλοί ούτε οι κακοί, ούτε από 
μόνοι θα μπορούμε να λύσουμε το πρόβλημα. Αν ο πολίτης δε συμμετέχει δεν πρόκειται να 
εξοικονομήσει κανείς τίποτα.  

Δεν αισθάνομαι ούτε ριγμένος ούτε αδειασμένος και μπορώ να πω ότι οι προσπάθειες ήταν 
μέχρι την τελευταία μέρα και θα είναι μέχρι την τελευταία μέρα της σύνταξης του προϋπολογισμού και 
για την είσπραξη και για τον εντοπισμό των ανθρώπων οι οποίοι διαφεύγουν με τον α ή β τρόπο, έχουν 
κάνει υπεύθυνες δηλώσεις μηδενικών τετραγωνικών. Αυτοί οι άνθρωποι είναι υπόλογοι στον νόμο.  

Υπάρχουν άλλοι, οι οποίοι με την ανοχή της Δ.Ε.Η. και με τις πλάτες κάποιων δηλώνουν ότι 
έχουν εργοταξιακά ρεύματα ενώ έχουν χώρους εστίασης μεγάλους, Τους έχουμε εντοπίσει, έχουν 
σταλεί τα ειδοποιητήρια, δεν μπορούν αυτά να βγαίνουν εδώ μέσα στην αίθουσα, είναι υπηρεσιακά 
ζητήματα, προχωρεί η υπηρεσία όπως πρέπει, έχει κάνει όλες τις προσπάθειες, να είστε σίγουροι κι από 
εδώ και πέρα θα ενταθούν διότι βλέπουμε τους λόγους σήμερα μπροστά μας.  

Η συμπαράσταση του κόσμου και μόνο αυτή μπορεί να οδηγήσει τον κόσμο να στηρίξει την 
ανταποδοτικότητα των τελών καθαριότητας και φωτισμού.  

Πρόεδρος: Κύριοι συνάδελφοι, δυο κουβέντες θέλω να προσθέσω στα όσα ακούστηκαν,  για να 
διευκρινίσω και το πώς νοιώθω σα μέλος αυτής της δημοτικής ομάδας.  

Θεωρώ ότι το Δ.Σ. είναι ένας χώρος όπου μπορεί να διαμορφώνεται και να παράγεται πολιτική. 
Η πολυμορφία των απόψεων ποτέ δεν αποτελεί πρόβλημα στο Δ.Σ., για εμένα είναι ευχάριστο να 
ακούω διαφορετικές απόψεις, έτσι ώστε να εμπλουτίζω και τις δικές μου και να διαμορφώσω τελικά μια 
τελική άποψη και δεν ξέρω ποια θα είναι αυτή, εφόσον τελειώσει η συζήτηση.  

Βεβαίως αν ήμουν Πρόεδρος της Οικονομικής Επιτροπής που λειτουργούσε κι ερχόταν η 
Δήμαρχος να μου υποδείξει τί θα κάνω, θα την πετούσα έξω από την Οικονομική Επιτροπή και νομίζω 
ότι αυτό έκανε κι η Δήμαρχος, δεν ανακατεύτηκε στην Ο.Ε. και καλώς έκανε και άφησε την Ο.Ε. να 
διαμορφώσει μια δική της άποψη. Αυτό όμως δεν τη στερεί το δικαίωμα να έχει μια διαφορετική άποψη 
επί του θέματος, όπως κι εμένα, όπως και τον καθένα από εμάς.  

Η αίθουσα του Δ.Σ. είναι ο τελικός διαμορφωτής μιας τελικής εισήγησης και στο κάτω-κάτω της 
γραφής στην πρόσκληση που πήρατε γράφει για αναπροσαρμογή ή μη. Δικαιούται κανείς να πάρει θέση 



ή για την αναπροσαρμογή ή όχι, άρα πού βρίσκεται η αντίφαση επ’ αυτού του θέματος; Μη με 
διακόπτετε κ.Τσιούντα, διευκρίνισα, μπορεί να έχει διαφορετική άποψη, σε διαφορετική περίπτωση 
τότε αν οφείλαμε όλοι να συμφωνούμε με την Ο.Ε. δε χρειαζόταν το Δ.Σ., έφτανε η Ο.Ε., έφερνε την 
απόφασή της, ακολουθούσε την υπόλοιπη διαδικασία.  

Τί ρόλο παίζει το Δ.Σ.; Δεν είναι εκείνο τελικά που θα επεξεργαστεί τις απόψεις των δημοτικών 
συμβούλων για να διαμορφώσει μια τελική άποψη για το τί θα κατεβάσει σαν τελικό συμπέρασμα; Έτσι 
δεν υπάρχει καμία αντίφαση στην όλη διαδικασία και κανένα άδειασμα κατά την άποψή μου, όποια κι 
αν είναι η θέση, αυτός είναι ο ρόλος του Δ.Σ. να διαμορφώσει τη δική του άποψη. Σε μια εποχή μάλιστα 
που όπως ανέφερε ο κ.Δαούλας έχουμε ένα εκατομμύριο ανείσπρακτα, σημαίνει ότι δεν υπάρχει 
δυνατότητα, ενδεχομένως να υπάρχουν και μεγαλο-οφειλέτες κ.Μελιόπουλε, δεν υπάρχει και η 
δυνατότητα από πάρα πολλούς να πληρώσουν, πως θα έρθουμε λοιπόν να συμφωνήσουμε ενδεχομένως 
με την αύξηση; Και γιατί να μη διαφωνήσουμε; Είναι επιτρεπτό, είναι θεμιτό. Γιατί να μη 
διαφωνήσουμε με την Ο.Ε. και να πούμε όχι άλλες αυξήσεις, είναι εμπαιγμός αυτό; Τί θεωρείτε 
δηλαδή; Η φτώχεια, να επαναλάβω τη λέξη, πριν από δυο-τρία χρόνια την είπα, απλώθηκε σαν τη 
χολέρα, μάλλον σαν την πανούκλα είχα πει, που είναι ακόμη χειρότερα τα πράγματα και δυστυχώς 
επαληθεύτηκα.  

Άρα το Δ.Σ. έχει τη δυνατότητα, το δικαίωμα και την υποχρέωση να διαμορφώσει μια άποψη 
έστω κι αν είναι διαφορετική από την Ο.Ε. και δε θεωρείται άδειασμα. 

Μελιόπουλος: Αρχίζοντας τη δευτερολογία μου, κάτι που με ξενίζει. Θα έπρεπε ίσως να είναι 
εδώ και οι Πρόεδροι των Τ.Κ. για ένα τέτοιο θέμα σοβαρό να τοποθετηθούν, τώρα γιατί δεν είναι, δεν 
το γνωρίζω. 

Πρόεδρος: Κε Μελιόπουλε αφήστε το δικαίωμα σ’ αυτούς να αποφασίσουν αν θα 
τοποθετηθούν, μην κάνετε το συνήγορό τους, έχουν το δικαίωμα και την πρωτοβουλία να 
τοποθετηθούν.  

Μελιόπουλος: Θα έπρεπε να είναι κι οι υπόλοιποι εκτός του ένα αυτού που είναι τώρα.  
Πρόεδρος: Σ’ αυτό έχετε δίκιο, στο πρώτο όχι.  
Μελιόπουλος: Τώρα, κλείνοντας να βάλουμε τη δική μας πρόταση, έχουμε πει για μεγάλη 

μείωση των τελών.  
Πρόεδρος: Έχει καταγραφεί η πρόταση από το προεδρείο από την κ.Σοφρόνωφ. 

Επαναλαμβάνετε τα ίδια.  
Μελιόπουλος: Να μην κάνετε παρεμβάσεις Πρόεδρε και να με αφήσετε να τελειώσω για να 

δείτε τι θέλω να πω, δε σας διέκοψα και δε διακόπτω κανένα, δε θέλω να με διακόπτουν.  
Πρόεδρος: Διότι επαναλαμβάνετε τα ίδια πράγματα και έχει το δικαίωμα να σας διακόπτει. 
Μελιόπουλος: Λειτουργείτε όλο τον καιρό μεροληπτικά και οι μόνοι που σας ενοχλεί είμαστε 

εγώ κι η κ.Σοφρόνωφ. Να με αφήσετε να τελειώσω κι εφόσον είναι το ίδιο να το διαγράψετε κι από τα 
πρακτικά. Δεν είναι καθόλου το ίδιο σας πληροφορώ. Μέχρι την κατεύθυνση της πλήρους κατάργησης 
και πως είναι αυτή η πλήρη κατάργηση;  

Κατάργηση των νόμων που μιλάει για την ανταποδοτικότητα σ’ αυτά τα τέλη. Θεωρούμε ότι ο 
δημότης πληρώνει φόρους και μάλιστα δεν ανταποκρίνεται και όλες οι υπηρεσίες που πρέπει να του 
παρέχονται, ήδη μόνο με το Φ.Π.Α., ένα 25% του εισοδήματος πηγαίνει στον προϋπολογισμό για να 
δανείζονται και να επιδοτούνται οι μεγαλοεπιχειρηματίες, θεωρούμε ότι αυτά τα τέλη πρέπει να 
καταργηθούν τελείως.  

Πρόεδρος: Κε Μελιόπουλε δεν ήθελα καθόλου να μειώσετε το χρόνο της ομιλίας σας, να μην 
επαναλαμβάνετε τα ίδια είπα, τίποτε άλλο.  

Μιχαηλίδης: Πρόεδρε κάνατε μια προσέγγιση για το αν θα πρέπει να νοιώθει ένα μέλος της Ο.Ε. 
θιγμένο, ριγμένο από την απόφαση την οποία έχει πάρει και στη συνέχεια με αυτή που διαμορφώθηκε. 
Δεν είχατε την τύχη να συμμετέχετε στην Ο.Ε. Θα σας πω μόνο τούτο, ότι τα μέλη της Ο.Ε. δεν είναι 
τεχνοκράτες, δεν πήγαν όπως ειπώθηκε και διαμόρφωσαν αυτοί το τελικό ποσό αύξησης ή μείωσης, δεν 
το κάνανε αυθαίρετα αυτοί, δεν είπαν ο ένας 5 άλλος 5,5 θα τα βρούμε στα 5,25. Αυτό διαμορφώνεται 
κι από την Ο.Ε., άρα λοιπόν η Ο.Ε. διαμόρφωσε μια εισήγηση την οποία εμείς την ενστερνιστήκαμε κι 
είδαμε ότι έτσι πρέπει να πάει η διαδικασία.  

Η προσωπική μου άποψη αν θέλετε ήταν άλλη και την ξέρουν πολλοί εδώ μέσα για την αύξηση, 
μείωση ή οτιδήποτε άλλο, όμως εδώ η διαφωνία μας έγκειται σε άλλο πεδίο.  

Καταρχήν προεξοφλώ και λέω και δεν κινδυνολογώ ότι αυτή η απόφαση έτσι όπως είναι δεν 
«περνάει» από την Αποκεντρωμένη κ.Κορωνά. Και δεν περνάει από την Αποκεντρωμένη αυτή η 



απόφαση έτσι, γιατί δεν υπάρχει πίνακας ο οποίος αναλυτικά να προβλέπει τις δαπάνες εσόδων-εξόδων. 
Αν δεν υπάρχει πίνακας αναλυτικός εσόδων-εξόδων δεν πρόκειται να περάσει. Γιατί δεν αποτελεί 
κωδικό αν θέλετε στα έσοδα η φράση περιστολή του δημοτικού φωτισμού, είναι προϊόν κάποιας 
μελέτης; Πώς προκύπτει αυτό; Πρέπει όπως ακριβώς το ξαναλέω, υπάρχουν εδώ πέρα αυτοί οι πίνακες 
και λένε ότι αυτά είναι τα έξοδα, εμείς τώρα ξέρουμε τα έσοδα, αντίστοιχα να κάνουμε κι ένα πίνακα 
εξόδων. Άρα αυτή θεωρώ η εισήγηση για μηδενική αύξηση είναι πρόχειρη καθαρά και αισθανόμαστε 
«ριγμένοι» Πρόεδρε, γιατί αν υποθέσουμε και σωστά η Δήμαρχος δεν παρενέβη στην Ο.Ε. φαντάζομαι 
όμως ότι είχε μια βούληση και πριν τη συνεδρίαση της Ο.Ε., τη βούληση αυτή της μηδενικής αύξησης 
μπορούσε να την πει στην υπηρεσία από νωρίς, «αυτή είναι η βούλησή μου, προσαρμοστείτε κύριοι της 
υπηρεσίας» κι η υπηρεσία θα είχε προσαρμοστεί πάνω σ’ αυτή τη βούληση της Δημάρχου που εκφράζει 
τη διοίκηση κι εγώ θα είχα προσαρμοστεί στην Ο.Ε., στη βούληση της υπηρεσίας αν θέλετε, είναι 
αλυσίδα αυτά. Φανταστείτε δε, παράδειγμα, σε λίγες μέρες να πάμε στον προϋπολογισμό και να πούμε 
στα έξοδά μας δε θα γράψουμε κωδικούς, θα γράψουμε γενικότερα μια περιστολή των δαπανών για τα 
έξοδα.  

Για να κλείσω και στρογγυλοποιώ, εκφράζω το παράπονο γιατί όφειλα να προστατευτώ και εγώ 
και οι υπόλοιποι συνάδελφοι και δεν ξέρω γιατί κάποιοι δεν τους ενοχλεί. Εμένα με ενοχλεί και αυτό 
ξέρετε δεν είναι θέσφατο, εγώ ενοχλούμαι κι ενοχλούμαι γιατί θα μπορούσα κάλλιστα να μην ήμουν ο 
κακός της παρέας (Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή μαγνητοφώνησης της επόμενης πλευράς 
κασέτας) ας μου πει ο κ.Δαούλας αν υπάρχει μετά από αυτή την εισήγηση Δημάρχου, ένας πίνακας ο 
οποίος να καλύπτει αυτή τη μηδενική αύξηση.  

Παυλίδης: Πρόεδρε, επειδή ειπώθηκαν κάποια πράγματα, να πούμε ότι αισθανόμαστε ότι 
συνεισφέρουμε κι ότι δεν είναι ούτε αμελητέα αυτά, οι φιλότιμες οι προσπάθειες που έχουν γίνει στα 
οικονομικά επί χρόνια, ούτε όποιος ανέλαβε ήταν προσπάθεια προς το δυσμενέστερο στο Δήμο, ο 
καθένας κατέβαλε τις προσπάθειες του.  

Συζητάμε πάντα όλοι όσοι αναμιχτήκαμε από αυτό το πόστο κι έχουμε προβληματιστεί πώς 
μπορούσαν τα οικονομικά να βρουν μια σειρά. Όποιος το αναλάβει κι όποιος αναλαμβάνει οποιοδήποτε 
πόστο, αυτό προσπαθεί να κάνει.  

Εγώ όταν μιλώ δε θεωρώ ούτε άδειασμα, ούτε οτιδήποτε άλλο θα μπορούσε να καταλογίσει 
κανείς τον οποιοδήποτε, ούτε στον οποιονδήποτε είναι απών σήμερα από τη σημερινή συνεδρίαση. 
Όμως αισθάνομαι ότι όταν έβαλα με κάποιους συνυποψήφιούς μου στη δημοτική ομάδα υποψηφιότητα 
στο Δήμο, ότι είναι υγιή μυαλά και μπορούν να συνδιαλεχτούν και να καταθέσω τις απόψεις μου και τις 
προτάσεις μου. Το ίδιο έκανα όταν κλήθηκα στην εκτελεστική. Το αν κάποιοι συνάδελφοί μου όντως 
έρχονται πράγματα, πάνε και παρέρχονται και κάπου κάποια άτομα δε θέλουν προφανώς είτε να κάνουν 
μειώσεις είτε θέλουν να μεταφέρουν τα βάρη αλλού, είτε οτιδήποτε, οφείλουμε όμως συγκεκριμένα να 
αξιολογήσουμε τη σημερινή κατάσταση και να αποφασίσουμε υπεύθυνα. Γι’ αυτό θεωρούμε όταν 
καταθέτουμε κάτι, ότι πρέπει να προβληματίσει και το συνάδελφό μας και το συμπολίτη μας και το Δ.Σ. 
και όλους. Μην πάμε αμέσως με πινακίδες, «άδειασμα», «εναντίον», σίγουρα είναι άσχημο κι εγώ αν 
ήμουν στην Ο.Ε. πώς θα αισθανόμουν, φυσικά θα αισθανόμουν όπως αισθανόμουν προχθές στις 
αίθουσες των δικαστηρίων, το ίδιο πράγμα θα αισθανόμουν.  

Το θέμα είναι τώρα ότι όταν μιλάμε για τα οικονομικά και είπα πριν ότι θα πρέπει αυτά να 
αναπροσαρμοστούν σίγουρα γιατί το κράτος πάει να πάρει αποφάσεις διαφορετικές κι επειδή μερικά 
πράγματα μέσα είναι με εκατομμύρια όπως είπαμε εκείνο και εκείνο, για να μη νοιώθουν κι οι 
αντιδήμαρχοι που ασχολούνται με αυτό ότι επηρεάζονται, είναι χοντρά ποσά που το μάτι μας δεν πέφτει 
στα πέντε και στα δεκαπέντε και στα είκοσι χιλιάρικα και καταθέτουμε προτάσεις πώς μπορούν από 
αυτά τα σημαντικά ποσά να γίνουν. Σίγουρα όποιος ασχολείται με οποιοδήποτε αντικείμενο δεν μπορεί 
να ασχοληθεί με όλα, λέμε απλώς να προστατεύσουμε τον εαυτό μας και να  μη μεταφέρουμε τις 
αυξήσεις, δεν το κάνουμε ούτε για αντι-πολιτιστικούς λόγους, ούτε γι’ αυτά που λέγονται εδώ μέσα στο 
Δημαρχείο για χτυπήματα κάτω από τη μέση, αντιπολίτευση και κολοκύθια, ζούμε και έξω στην πόλη, 
οι δουλειές μας είναι έξω στην πόλη κι αυτό που νοιώθουμε, αυτό που εισπράττουμε αυτό 
μεταφέρουμε, αν θέλετε ακούγετε, αν θέλετε βάλτε πινακίδες. 

Καγκελίδης: Πρόεδρε εγώ θέλω να προσθέσω σ’ αυτά που είχα πει, όσον αφορά το θέμα της 
εξοικονόμησης και της μείωσης των δαπανών, τα οποία να μην είναι εις βάρος φυσικά του δημότη όσον 
αφορά να μην έχει ρεύμα για μια ώρα ή μισή, θα πω στον κ.Τσιλογιάννη ότι παλαιότερα γινόταν μια 
καταγραφή από τα χωριά των αριθμών των κολώνων, κάθε κολόνα της Δ.Ε.Η. είχε αριθμό. Τώρα βλέπω 
ότι ανάβει ολόκληρο το χωριό για πέντε-έξι ώρες και πηγαίνουν κοιτάνε ποια λάμπα είναι σβηστή, την 



αλλάζουν, άρα οποιοδήποτε μέτρο θα παίρνουμε πρέπει να γίνεται μια καταγραφή συγκεκριμένα, κάθε 
κολόνα έχει τον αριθμό της, άρα να μην ανάβουμε ολόκληρο το χωριό επί ώρες πολλές, να γυρνάει το 
συνεργείο να κοιτάει ποιά λάμπα είναι σβηστή, άρα πρέπει κι οι Πρόεδροι στα χωριά, να γίνεται η 
καταγραφή με συγκεκριμένο αριθμό. Το άλλο που έχω να πω ήταν μια διαπίστωση η οποία δεν ξέρω 
πού βρίσκεται και πρέπει να τη διεκδικήσουμε δυναμικά: Στις πλατείες και στα πάρκα, η Δ.Ε.Η. μας 
χρεώνει τριπλάσιο ρεύμα από το κανονικό, δηλαδή παρανομεί η Δ.Ε.Η. την οποία διαπιστώσαμε και 
δεν ξέρω οι κινήσεις που βρίσκονται που ξεκινήσαμε. Είναι κονδύλια τα οποία μπορούμε να μειώσουμε 
στην πραγματικότητα εφόσον δώσουμε την ανάλογη βαρύτητα και όχι να καθόμαστε να δίνουμε 
οποιαδήποτε αύξηση.  

Γκαμπέσης: Πρόεδρε, καταρχήν θέτω ένα θέμα, ένα προβληματισμό για τη νομιμότητα της 
σημερινής απόφασης για τα τέλη: Θεωρώ ότι μετά από την κατάργηση της εισήγησης της Ο.Ε. κι 
ουσιαστικά μιας νέας άλλης εισήγησης η οποία τίθεται σήμερα προς συζήτηση, δηλαδή με άλλα λόγια 
μέσα σε δυο μέρες καταργήθηκε μια πολύωρη εισήγηση της Ο.Ε. και σήμερα δε συζητάμε επί εκείνης, 
αλλά επί μιας άλλης εισήγησης, ίσως για τον τύπο, θα έπρεπε να περάσει η όποια εισήγηση, είχε τη 
βούληση η Δήμαρχος η καλή που είπε ο συνάδελφος ο Θεοδωρίδης να περάσει και στους κακούς 
συναδέλφους για να γίνουν κι αυτοί καλοί, γιατί έτσι δεν ξέρουμε ποιος κοροϊδεύει ποιον.  

Δεύτερον, θεωρώ ότι πρέπει να γίνει μείωση όλων των τελών με ταυτόχρονη δραστική μείωση 
των εξόδων, καλύτερο προγραμματισμό διαχείρισης όλων των σχετικών με την ανταποδοτικότητα, 
ενεργοποίηση προστίμων, κανονισμού καθαριότητας και υλοποίηση αυτών τα οποία έχουμε συζητήσει 
σ’ αυτήν την αίθουσα παλιότερα, κίνητρα στους πολίτες για καλύτερη συνεργασία σε οικολογικές 
οργανώσεις για να μπορέσει να μειωθεί ο όγκος των απορριμμάτων και ενίσχυση των ευπαθών ομάδων 
με το να ελαχιστοποιηθούν και να βοηθήσουμε έτσι σε όλους τους συμπολίτες μας οι οποίοι έχουν 
πρόβλημα.  

Τέλος, θα ήθελα να πω στο φίλο τον κ.Μαυροκεφαλίδη ότι δεν πρέπει να γίνεται η πληρωμή των 
απορριμμάτων με τετραγωνικά μέτρα, πρέπει να γίνεται όπως σε όλο τον προηγμένο κόσμο. Εμείς δεν 
είμαστε σ’ αυτό το θέμα εκεί. Ανάλογα με το πόσα απορρίμματα έχει ο καθένας να πετάξει, σε πολλές 
χώρες τα ζυγίζουν, σε άλλες χώρες βάζουν άλλων ειδών κίνητρα και να συμπληρώσω αυτό που είπε ο 
κ.Λυκοστράτης ο συνάδελφος, στη Βοστώνη, το έχω πει κι άλλες φορές κι εδώ και στο νομαρχιακό 
συμβούλιο, περνάνε μια φορά την εβδομάδα, μια μιάμιση ώρα δίνει εύρος για να τα βγάλεις έξω και 
όποιος δεν τα τηρήσει και τα βγάλει πιο νωρίς ή πιο μετά, δεν περιμένει το χωροφύλακα, ο γείτονας του 
θα πάει να τον καταγγείλει.  

Αυτή είναι δημοκρατία και κάποτε πρέπει να αφήσουμε τους λαϊκισμούς που κατά κόρον εδώ 
έχουν κυριεύσει την πόλη μας και ο ένας κοροϊδεύει τον άλλο και να φτάσουμε σε ουσιαστική 
δημοκρατία στη διαχείριση όλων αυτών των θεμάτων.  

Κορωνάς: Πρόεδρε ένα λεπτό μόνο να απαντήσω στον κ.Μιχαηλίδη.  
Δε νομίζω ότι η σημερινή απόφαση έχει ανάγκη να περάσει από την Αποκεντρωμένη ή όχι, η 

σημερινή απόφαση είναι επιβολή τελών ή όχι, αν δεν επιβάλουμε ή αν επιβάλουμε τέλη δε θα περάσει 
από την Αποκεντρωμένη, το θέμα είναι ο προϋπολογισμός. Είπε από ό,τι κατάλαβα εδώ πέρα από το 
εισηγητικό της Δημάρχου, ότι υπάρχει τρόπος να περάσει ο προϋπολογισμός χωρίς την αύξηση τελών, 
εγώ αυτό είπα και δε νομίζω, γι’ αυτό σας είπα και ζητώ συγγνώμη που σας απάντησα εκτός 
διαδικασίας, αλλά η σημερινή απόφαση δεν έχει να κάνει σε σχέση με την Αποκεντρωμένη.   

Πρόεδρος: κ.Μιχαηλίδη, είναι κατανοητό κι αυτό που είπατε κι εσείς, ότι είναι παράνομο έτσι 
όπως είναι.  

Νεστορόπουλος: Πρόεδρε όσο κι αν προσπαθήσατε με την τοποθέτησή σας να μας περάστε την 
άποψή σας, ότι δεν αισθάνονται μειωμένα και ριγμένα ή αδειασμένη τα μέλη της Ο.Ε., δυστυχώς από 
την τοποθέτηση του κ.Μιχαηλίδη εγώ δεν πείστηκα και ούτε πιστεύω κανένας άλλος εδώ μέσα να 
πείστηκε.  

Δυστυχώς ή ευτυχώς η Δήμαρχος συμμετέχει στην Εκτελεστική Επιτροπή και η Ο.Ε. ενήργησε 
βάσει της απόφασης που είχε πάρει η εκτελεστική επιτροπή και στη συνέχεια η υπηρεσία και επομένως 
και θα το πω για άλλη μια φορά ακόμη, δεν υπήρξε κανένας συντονισμός, κανένας προγραμματισμός 
και είναι χαρακτηριστικά που χαρακτηρίζουν τη διοίκηση αυτή, η προχειρότητα, όλα στο «γόνατο».  

Συντονιστείτε, οργανωθείτε, δουλέψτε, καταμετρήστε όλους τους χώρους που πρέπει να 
μετρηθούν, κάντε μια πλήρη καταγραφή κ.Παπαδόπουλε, είπατε ότι ξεκινήσατε, να γίνει γρήγορα, 
έχουμε πόσα χρόνια τώρα, δεν κάνατε τίποτε, εδώ έχουμε τρία χρόνια ακόμη, το σύστημα δεν πέρασε 
και σε κάθε γραφείο αν θα περάσουμε, έχουν όλοι τα σώματα, δε θα πληρώσουμε ρεύμα πολύ ύστερα; 



Είναι δυνατόν; Κι επιπλέον ερχόμαστε και λέμε καμία αύξηση, αλλά έχουμε αύξηση στα γενικής 
χρήσεως των δημοτικών ενοτήτων, δηλαδή, στον πρώην Δήμο Απ.Παύλου, Δήμου Δοβρά, Δήμου 
Μακεδονίδος και Δήμου Βεργίνας, αυξάνεται, από 1,5% γίνεται 2%.  

Συντάσσομαι κι εγώ με την πρόταση του συναδέλφου του κ.Γκαμπέση που λέμε μηδενική 
αύξηση και μείωση των τελών για να απαλύνουμε λίγο την κοινωνία όλου αυτού του Δήμου.  

Θεοδωρίδης: Δεν μπορώ να καταλάβω συνάδελφοι γιατί είναι τόσο δύσκολο να δώσει ο 
αρμόδιος αντιδήμαρχος δυο νούμερα; Τόσο δύσκολα είναι αυτά τα δυο νούμερα;  

Εγώ προσωπικά ενδιαφέρομαι και μαθαίνω, σήμερα πήρα τα νούμερα μόνο από τον ΕΣΔΑ, ο 
κ.Βοργιαζίδης το γνωρίζει πολύ καλά, περίμενα να πάρω κι από την υπηρεσία την οποία εποπτεύει ο 
κ.Παπαδόπουλος, αλλά δεν πήρα τίποτα. Αν θέλετε να κάνω αίτηση, θα κάνω αίτηση την άλλη φορά.  

Είπατε προηγουμένως μέχρι τον προϋπολογισμό πρέπει να αλλάξουν τα πράγματα, με καλύτερη 
ανακύκλωση, καλύτερη κομποστοποίηση, ζήσε Μάη να φας τριφύλλι. Πήγατε ποτέ να δείτε τι γίνεται 
με την ανακύκλωση; Ξέρετε τι γίνεται με τον κάδο; Πήγατε στο ποτάμι να δείτε; Πάτε να 
προστατεύεστε τουλάχιστον τα παιδιά.  

Πρόεδρος: Δεν είναι ποιότητα συζήτησης αυτή, και για τους δυο. 
Θεοδωρίδης: Δεν κατάλαβα. Ποιον προκάλεσα εγώ; Εγώ παίρνω πληροφορίες από τους οδηγούς 

ότι κινδυνεύουν, ότι φοβούνται να μη βρεθούν εκτεθειμένοι. Ο κ.Βουτσιλάς τρέχει ακόμη στα 
δικαστήρια. Σήμερα αν πάτε κάτω στο ποτάμι είναι μιλιούνια. Μας λέει ο κ.αντιδήμαρχος θα κάνουν 
καλύτερη κομποστοποίηση, καλύτερη ανακύκλωση, ζήσε Μάη να φας τριφύλλι, όπως είπα 
προηγουμένως, είναι λόγια μόνο για το θεαθήναι, τίποτε άλλο, δεν έχετε όρεξη κύριοι να κάνετε ρήξεις.  

Είπε ο κ.Γκαμπέσης κάτι, προσπάθησα κι εγώ όταν ήμουν αντιδήμαρχος να εφαρμόσω τον 
κανονισμό, περιμένω ακόμη τον καινούργιο. Όλο θα συμμαζέψουμε, θα συμμαζέψουμε, ο πολίτης 
βλέπω ότι προσπαθεί, εμείς δεν ανταποκρινόμαστε γιατί δεν μπορούμε ή δε θέλουμε.  

Κάποια στιγμή πρέπει να φτάσουμε, αυτό είπε ο κ.Γκαμπέσης και συμφωνώ απόλυτα, όλες οι 
πολιτισμένες χώρες αυτό κάνουν, ο ρυπαίνων πρέπει να πληρώνει, μόνο έτσι ο πολίτης αφού τον 
συνετίσουμε, αφού προσπαθήσουμε να τον διαμορφώσουμε την γνώμη ή να τον υποδείξουμε πώς να τα 
διαχειρίζεται, δεν έχω δει καμιά ανακοίνωση στην αρχή της χρονιάς κ.Παπαδόπουλε, ένα δημοσίευμα, 
μια επιστολή προς τον πολίτη, πώς να διαχειριστεί κάτι. Τόσο πολύ είναι το έξοδο; Αν είναι τόσο πολύ, 
βάλτε το από το μισθό σας, δεν είναι δύσκολο, άρα πρέπει να φτάσουμε σ’ αυτό που λέγαμε ότι ο 
ρυπαίνων πρέπει να πληρώνει γιατί για εμένα αυτό είναι το δίκαιο και όλα τα άλλα είναι εκ του 
περισσού. Να εισπράττετε αυτά που χρωστάνε κάποιοι κι είναι αρκετά, είτε λέγονται από τη σχέση με 
την εφαρμογή του κανονισμού και όταν τα εισπράξετε και μειώσετε τα έξοδα, τότε θα δείτε ότι θα 
χρειαστεί να κάνετε μείωση και όχι αύξηση των τελών. 

Β.Παπαδόπουλος: Ποια καταγραφή από το Δήμο κ.Νεστορόπουλε. Η καταγραφή σας είπα πριν 
γίνεται, μπορείτε να το μάθετε από την υπηρεσία.  

Εγώ θα συνεχίζω να λέω ότι τα νούμερα και κάποια στοιχεία πρέπει να τα παίρνουμε από την 
υπηρεσία. Τα νούμερα τα έχω μπροστά μου και τα μεν και τα δε, εγώ εδώ πέρα με νούμερα δεν ήρθα να 
ζαλίσω κανένα κόσμο.  Ποια καταγραφή και ποιο 1,5 που έγινε 2.  

Όταν ήρθατε από το Δήμο του Απ.Παύλου εδώ, κανένα από τα βιομηχανικά κτίρια δεν ήταν 
καταγραμμένο, κανένα από τα κτίρια αυτά δεν πλήρωνε και ξεκινήσαμε από το καθόλου και σε άλλους 
Δήμους, Δ.Ε. και στη Δοβρά κι εκεί ήταν μηδέν το τέλος. Πήγε στο 1,5€ και τώρα πάει στα 2€ για να 
μην ανταγωνίζεται ο γείτονας το γείτονα και πάει με το 1,5€ ή με το μηδενικό και ο δρόμος απέναντι να 
είναι στο 3,68€. Γι’ αυτό έγινε αυτή η προσπάθεια όσο μπορεί να γίνει κι εμείς μιλάμε για μη 
καταγραφές και για τέλη που δεν πληρώνονται, δε θα το έλεγα.  

Τώρα αν πήγα στο ποτάμι, αν ξέρω που είναι οι τράκτορες, αν ξέρω που είναι το σπίτι μου, το 
γνωρίζουν όλοι όσοι κατοικούν στην Ιερουσαλήμ, εντάξει; Ξέρω και τι ώρα φεύγω και τι ώρα έρχομαι 
κι αν είμαι κοντά στους εργαζομένους, στον κόσμο. Ο κόσμος θα το κρίνει, δε μας ενδιαφέρει. Το αν 
βάζουμε νερά, αν πετάει ο κόσμος μπάζα, αν έχει έρθει ο κανονισμός καθαριότητας ή που ήταν ο 
κανονισμός καθαριότητας επί δυο χρόνια ή που θα είναι αύριο ή που είναι σήμερα, που έχει εδώ και μια 
δυο μέρες πάει στην Ε.Π.Ζ. και θα έρθει την επομένη εβδομάδα, πόση δουλειά έγινε στον κανονισμό ή 
οτιδήποτε άλλο, πρώτα ζητώ συγγνώμη αλλά επειδή όλα αυτά αφορούν κυρίως την καθαριότητα θέλω 
να τελειώσω.  

Το ποια φορτηγάκια αδειάζουν που είναι καινούργια και δεν αδειάζουν και γιατί δεν αδειάζουν, 
ποιό στόλο έχουμε, τί ποιότητας είναι ο στόλος, από ποιά εποχή έχουμε να αλλάξουμε στόλο, ποιοί 



άνθρωποι δούλεψαν σ’ αυτό το κομμάτι που σήμερα είμαι αντιδήμαρχος εγώ και τί έχουν κάνει κι αυτό 
κρίνεται από τον κόσμο, δε θα αρχίσω να λέω για όλα, η προσπάθεια υπάρχει, θέληση υπάρχει.  

Γίνεται ένας καινούργιος ΣΜΑ όπου αυτή τη στιγμή ολοκληρώθηκε, έλεγαν αν θα γίνει κάτι, 
γίνεται ο ΣΜΑ, ολοκληρώνεται, θα μεταφερθεί εκεί η ανακύκλωση, ξέρουμε καλά ότι κλέβουν από τα 
χαρτόνια, ξέρουμε καλά ότι κλέβουν χαρτόνια κι άλλα προϊόντα από τους κάδους. Δεν είμαστε τυφλοί, 
όσοι ζούμε στη Βέροια ξέρουμε, έχουμε δει τα καροτσάκια, έχουμε δει τους συμπολίτες μας οι οποίοι 
κλέβουν μέσα από την ανακύκλωση. Το σκουπίδι, όπως λένε οι νόμοι, όταν φύγει από το σπίτι μας και 
μπει στον κάδο, είναι περιουσία του Δήμου, δεν πρέπει να το κλέβει κανένας, δεν έχουμε δυστυχώς τη 
δυνατότητα και μας αφαιρέθηκε και η τελευταία όταν είχαμε τη δημοτική αστυνομία, από το 
Σεπτέμβριο μας αφαιρέθηκε.  

Για το εξωτερικό, επειδή δυο συνάδελφοι το ανέφεραν, θα πω ένα παράδειγμα το οποίο δεν είναι 
αυτό που πρέπει να σταματήσει τις προσπάθειές μας.  

Είχαμε πάει σε μια ημερίδα πρόσφατα από τις πολλές που έχουν γίνει για τα σκουπίδια, είναι της 
μόδας το σκουπίδι τώρα, μια πόλη της Γερμανίας η οποία ήρθαν ο Δήμαρχος και αμέλησε τη χρέωση 
που γίνεται με αυτόν τον τρόπο που προαναφέρθηκε. Τα τέλη λοιπόν καθαριότητας είναι ακριβώς τα 
ίδια με ένα κατοστάρι διαμέρισμα στην Ελλάδα και μιλάμε για μια πόλη με αυλές όπου θα μπορούσε να 
εφαρμοστεί κομποστοποίηση σε κάθε σπίτι και εφαρμόζεται στη Γερμανία.  

Ζήτησα και συγγνώμη, είπα για τις ευθύνες μου, έχω το θάρρος και τις αναλαμβάνω όπου τις 
έχω, για να δείτε ότι 100 τετραγωνικά είναι ακριβώς το ίδιο κ.Λυκοστράτη και κ.Γκαμπέση, δε σημαίνει 
βέβαια ότι δεν πρέπει να πάμε στο σωστό αυτόν τον τρόπο που αναφέρατε πριν.  

Ο κ.Παυλίδης είπε, δεν ξέρω που το διάβασε, θεωρούμε τις πηγές αληθινές, είπε για 6,2 ανά 
χιλιάδα ατόμων στους Δήμους, εμείς έχουμε 300 υπαλλήλους ενώ με τους 6,2 θα έβγαινε κοντά στους 
400, άρα είμαστε και πιο κάτω και θέλουμε άτομα, για τα άτομα θα μιλήσουμε στην επόμενη 
συνεδρίαση.  

Δεν καταργήσαμε τίποτα από την απόφαση της Ο.Ε., αυτό το τονίζω. Υπήρχε συνεχής 
διαβούλευση, ξεκινήσαμε από το 10,5 την πρόταση της υπηρεσίας. Η υπηρεσία για να πάει εκεί είχε την 
εκφρασμένη βούληση να κάνει κάποιες περικοπές, με περικοπές η υπηρεσία έφτασε στο 10,5. Δεν 
καταργήσαμε τίποτα σε μια μέρα από το 10,5 πήγαμε στο 6,5 κι ενώ συζητούσαμε, ψηφίσαμε το 6,5 
πρόταση της Ο.Ε. και στην πορεία μπορέσαμε να βρούμε τους άλλους τρόπους, καταθέσαμε κι άλλες 
προτάσεις και η τεχνική υπηρεσία και εμείς και η Δ.Ε.Υ.Α.Β. για να μπορέσουμε να κάνουμε την 
εξοικονόμηση και να φτάσουμε στο μηδέν. 

Πρόεδρος: Κε Νεστορόπουλε δεν προσπαθώ να πείσω κανέναν για τις απόψεις μου, λέω όμως 
έχω το δικαίωμα όπως υπερασπίζομαι το δικαίωμα το δικό σας να λέτε την άποψή σας και θα το 
υπερασπίζομαι μετά μανίας έστω κι αν διαφωνώ, έχω το δικαίωμα να λέω την άποψή μου, με αυτή τη 
λογική λοιπόν και όχι να πείσω.  

Από εσάς κε Μελιόπουλε οφείλω να ζητήσω μια συγγνώμη, γιατί μετά την κατάχρηση που 
έκανε ο κ.Παπαδόπουλος οφείλω να κάνω την αυτοκριτική μου και να πω ότι σας καταπίεσα και 
ομολογώ ότι δε θα το ξανακάνω κ.Μελιόπουλε. Από εσάς λοιπόν ζητάω συγγνώμη, δεν προσπαθώ να 
πείσω λοιπόν κανέναν, αλλά αλίμονο, έτσι αισθανόμουν πάντα και το έχω διατυπώσει κι άλλη φορά 
αυτό. Στο Δ.Σ. έτσι πακεταρισμένες και κονσερβαρισμένες αποφάσεις με θίγουν περισσότερο από 
αυτόν εδώ τον πλουραλισμό, που αναπτύσσονται διάφορες απόψεις και διαμορφώνω κι εγώ τη δική 
μου, έτσι πίστευα πάντα, έτσι πιστεύω και τώρα και έτσι θα συνεχίζω να πιστεύω.   

Μαυροκεφαλίδης: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι ενώ απουσιάζει η Δήμαρχος, σε αρκετά 
σημεία του διαλόγου που αναπτύχτηκε, έγινε σχολιασμός στο πρόσωπό της ότι «άδειασε», το είπε ο 
κ.Μιχαηλίδης ο αγαπητός συνάδελφος. Επειδή μέλη από την πλειοψηφία στην επιτροπή ήταν κι άλλα κι 
είναι εδώ, δε θέλω να πιστεύω ότι αισθάνονται έτσι, γιατί όπως τόνισε και στην πρωτομιλία και στη 
δευτερομιλία ο Πρόεδρος, εδώ είναι ο χώρος που διαμορφώνονται οι τελικές προτάσεις πάνω σε ένα 
κείμενο που λέγεται εισηγητικό, αλλιώς θα έπρεπε όπως έρχεται το εισηγητικό να το περάσουμε, να το 
ψηφίσουμε ή να το καταψηφίσουμε, εδώ διαμορφώνονται οι τελικές μορφές των κειμένων που γίνονται 
αποφάσεις. Μέχρι τελευταία στιγμή συνάδελφοι, μέχρι αργά το βράδυ χθες, συνεδρίαζε, συναντιούνταν 
τα μέλη της πλειοψηφίας, η υπηρεσία, ο γενικός γραμματέας, η Δήμαρχος, να προσπαθούμε να 
εναρμονιστούμε με το δημόσιο αίσθημα, με αυτό που συμβαίνει έξω στην κοινωνία γιατί στο όνομα 
αυτών βρισκόμαστε εδώ. Μέχρι την τελευταία στιγμή, δεν ήταν ούτε στο σχεδιασμό, ούτε κάποιος 
βυσσοδομεί ή ιντριγκάρεται ή θέλει να αδειάσει τον Νίκο, το Χρήστο, τον κ.Μαυροκεφαλίδη ή τον 



κ.Χατζηαθανασίου, είναι η αγωνία να έρθουμε απέναντι στα προβλήματα και να έχουμε την καλύτερη 
προσφερόμενη λύση.  

Προκύπτει ένα άνοιγμα. Το άνοιγμα θα καλυφτεί, το είπαμε, το είπε ο Γ.Γ., το είπε ο διευθυντής, 
ότι θα καλυφθεί με περιστολή δαπανών. Αυτό για να μην προκαλούμε την κοινωνία, όταν στενάζει. 
προσπαθούμε να εναρμονιστούμε με το δημόσιο αίσθημα που πραγματικά ταλαιπωρείται.  

Γκαμπέσης: Περίμενα να τελειώσει η δευτερολογία, άσχετα με την τρέχουσα μορφή της 
συζήτησης, θεωρώ υποχρέωσή μου να τονίσω ότι, επειδή ακούστηκε, έγινε πολύς λόγος για τη 
λειτουργία της Ο.Ε. νομίζω ότι θα έπρεπε να δοθεί ο λόγος στον Πρόεδρο της Ο.Ε. να μας υπερασπιστεί 
για τη λειτουργία μας, δεν ακούστηκε και το θεωρώ ότι είναι έλλειμμα. 

Πρόεδρος: Ο Πρόεδρος είναι εδώ, εσείς θα του υποδείξετε να πάρει το λόγο; Δεν ξέρω 
δεοντολογικά αν στέκει αυτό να λέτε, ο Πρόεδρος είναι εδώ, δικό του θέμα.  

Τσιούντας: Επειδή ακούστηκε από πολλούς συναδέλφους ότι υπάρχει περίπτωση να έχουμε 
πρόβλημα στην νομιμότητα της απόφασης, θεωρώ ότι κληθήκαμε σήμερα εδώ να συζητήσουμε επί της 
εισηγήσεως της Ο.Ε. Γιατί η εισήγηση στην Ο.Ε. έγινε από την υπηρεσία. Αν έχουμε άλλη εισήγηση 
κατευθείαν στο Δ.Σ. της Δημάρχου στην προκειμένη περίπτωση, μήπως πρέπει να περάσει πρώτα από 
την Ο.Ε. κι έπειτα. Έχω να προτείνω λοιπόν για να μην έχουμε προβλήματα, να μη βάλουμε δηλαδή ως 
πρόταση της Δημάρχου να συζητήσουμε την πρόταση της Δημάρχου, αλλά να διαμορφώσουμε όπως 
είναι το θέμα, να γίνουν οι προτάσεις και να μπουν τα τέλη και οι φόροι, να μην μπει η εισήγηση της 
Δημάρχου. 

Πρόεδρος: Κε Τσιούντα την πρόσκληση την έχετε στα χέρια σας; Τί γράφει η πρόσκληση; Λέει 
για την αναπροσαρμογή ή μη των τελών καθαριότητας ή φωτισμού.  

Μωϋσιάδης: Πολύ περί νομιμότητας και κροκοδείλια δάκρυα. Το ίδιο θέμα ακριβώς 
αντιμετωπίσαμε και πέρυσι, άλλη ήταν η εισήγηση της Ο.Ε. και διαμορφώθηκε εδώ πέρα τελείως 
διαφορετικά, πολύ κόπτονται οι συνάδελφοι περί νομιμότητας. 

Πρόεδρος: Ψηφίζουμε λοιπόν. Καταρχήν έχουμε τις προτάσεις από τον κ.Γκαμπέση και τον 
κ.Νεστορόπουλο που λένε μείωση, ο κ.Μελιόπουλος λέει κατάργηση του νόμου για την 
ανταποδοτικότητα, έτσι δεν είπατε; (Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή μαγνητοφώνησης της 
επόμενης πλευράς κασέτας) δεν υπάρχει θέμα αντι-εισήγησης, αναπροσαρμογή ή μη, έχει το δικαίωμα 
το Δ.Σ. να αποφασίσει μη, να πάει στο μη. 

Μιχαηλίδης: Επί της διαδικασίας για να μπορέσει να διαμορφώσει άποψη και να ψηφίσει το Δ.Σ. 
Μήπως και νομίζω κάναμε τόση κατάχρηση χρόνου, μπορεί ο διευθυντής να μας απαντήσει με ένα ναι 
και με ένα όχι αν η εισήγηση της Δημάρχου, στέκει οικονομικά και μπορεί να περάσει από το Δ.Σ.; Να 
μας πει αν στέκει ή δεν στέκει, αν είναι οικονομικά εφαρμόσιμη ή όχι.  

Πρόεδρος: Είπε ο κ.Μιχαηλίδης στην ομιλία του και στη δευτερομιλία του ότι, μπορούσε η 
πολιτική επιλογή της Δημάρχου να είναι προς τις οικονομικές υπηρεσίες να τους πει φέρτε μας ένα 
προϋπολογισμό μηδενικό, αυτό κάνει το Δ.Σ., μηδενική αύξηση και δίνει την εντολή στην οικονομική 
υπηρεσία για μηδενική αύξηση. Δεν είναι τεχνοκράτες το Δ.Σ. Κουβεντιάζει το θέμα το Δ.Σ. και 
αποφαίνεται επ’ αυτού.  

Μαυροκεφαλίδης: Κε Τσιούντα απευθύνομαι σε εσάς αλλά και στο σώμα συνολικά. Υπάρχει η 
κουβέντα κι αναδεικνύει πού μπορούμε να διαφοροποιηθούμε. Σ’ αυτό το κείμενο πάνω πάντοτε 
συζητούμε συνάδελφοι, να μην το αγνοούμε αυτό. Στο αποφασίζει κατά πλειοψηφία στην απόφαση της 
Ο.Ε. αν έχετε τα εισηγητικά ανοίξτε. Στο ένα, για την πόλη της Βέροιας σε 1,70 από 1,60, λέμε να 
παραμείνει 1,60, δεν έχουμε δικαίωμα να πάρουμε αυτή την απόφαση; Προφανώς έχουμε, αυτό 
εισηγούμαστε. Στο δυο, για τις υπόλοιπες δημοτικές τοπικές κοινότητες καθώς και στους οικισμούς στο 
1,40 από 1,30, λέμε στο 1,30.  

Παυλίδης: Έχεις δίκιο αλλά δεν είναι στο 1,40€, είναι στο δια ταύτα. Επειδή λέμε έσοδα 
4.700.000€ κι έξοδα 5.000.000€ και τα 300.000€ που λείπουν εκεί λένε για νομιμότητα στο σύνολο. 

Μαυροκεφαλίδης: Η πρόταση της Δημάρχου, σύμφωνα με την επιστολή που σας ανάγνωσα, 
είναι να μη γίνει καμιά αύξηση στους συντελεστές των τελών καθαριότητας και φωτισμού για την 
κατηγορία οικιακής χρήσης του Δήμου Βέροιας και να γίνει δεκτή η εισήγηση της Ο.Ε. για όλες τις 
υπόλοιπες κατηγορίες χρήσης. 

Βοργιαζίδης: Δικαιολόγηση ψήφου θέλω να κάνω, όπως δικαιούμαι. Καταρχήν η Ο.Ε. αυτό που 
έκανε ήταν να επιβάλλει 10 ευρώ ανά νοικοκυριό το έτος, επειδή άκουσα κάποια δραματοποιημένα 
πράγματα. 

Γκαμπέσης: Για ποιο λόγο παίρνετε το λόγο και με ποια αρμοδιότητα; 



Βοργιαζίδης: Δικαιολόγηση ψήφου κάνω. Επειδή αντιλαμβάνομαι ότι μια αρνητική ψήφος σε 
αυτό το θέμα θα σημαίνει επιστροφή κατ’ ουσία στα δημοτικά τέλη του 2013 το οποίο θα σημαίνει κατ’ 
επέκταση ότι δε θα ανταποκριθούμε σε ένα αίτημα που έγινε από τους επαγγελματοβιοτέχνες και το 
αποδεχτήκαμε. Γι’ αυτό το λόγο και μόνο θα ψηφίσω υπέρ της εισήγησης που έκανε ο 
κ.Μαυροκεφαλίδης. 

Πρόεδρος: Παρακαλώ έχουμε την πρόταση της εισήγησης όπως την ανάγνωσε ο 
κ.Μαυροκεφαλίδης, ποιοι ψηφίζουν υπέρ της πρότασης;  

Μιχαηλίδης: Δεν ξέρω αν αισθάνεται βολικά ο κ.Ν.Τσιαμήτρος, εγώ δεν αισθάνομαι πάντως 
καθόλου βολικά. Δε γνωρίζω πόσο βολικά αισθάνονται και τα υπόλοιπα μέλη της Ο.Ε, όταν 
συνεδριάζαμε μέχρι τις 3 το μεσημέρι, εξαντλήσαμε κάθε πιθανότητα παγώματος των τελών ή μείωσής 
τους. Τα αδιάσειστα στοιχεία όμως της Δ/νσης Οικονομικών δε μας άφησαν περιθώρια και 
υποχρεωτικά προτείναμε αύξηση των τελών.  

Σήμερα λοιπόν αβίαστα έρχεται πρόταση για μη αναπροσαρμογή των τελών καθαριότητας και 
φωτισμού για την κατηγορία οικιακής χρήσης του Δήμου Βέροιας, χωρίς στοιχεία και χωρίς να 
αποτυπώνονται στα έγγραφα.  

Κατά την ψηφοφορία του θέματος θα δηλώσω παρών.  
Τσιαμήτρος: Πρόεδρε, θα απέχω από την ψηφοφορία του θέματος αυτού. 
Βασιάδης: Κι εγώ Πρόεδρε θα απέχω από την ψηφοφορία του θέματος αυτού. 
Πρόεδρος: Υπάρχει η εισήγηση της Ο.Ε. κι η πρόταση της Δημάρχου, οι οποίες συμπίπτουν σε 

όλα πλην της κατηγορίας οικιακής χρήσης. Έτσι λοιπόν προτείνω να τεθεί σε ψηφοφορία η πρόταση 
της Δημάρχου, η οποία προτείνει να μη γίνει καμιά αύξηση στους συντελεστές των τελών καθαριότητας 
και φωτισμού για την κατηγορία οικιακής χρήσης του Δήμου Βέροιας και να γίνει δεκτή για όλες τις 
υπόλοιπες κατηγορίες χρήσης η εισήγηση της Ο.Ε. Σε περίπτωση που δεν υπερψηφιστεί η πρόταση της 
Δημάρχου, θα αναπροσαρμοστούν οι συντελεστές των τελών καθαριότητας και φωτισμού για την 
κατηγορία οικιακής χρήσης του Δήμου Βέροιας σύμφωνα με την εισήγηση της Ο.Ε. Συμφωνείτε με την 
πρόταση της Δημάρχου; 

Υπέρ της πρότασης της Δημάρχου ψήφισαν δεκαεπτά (17) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: 
Μ. Σουμελίδης, Θ. Θεοδωρίδης, Α. Λαζαρίδης, Β. Σταυροπούλου, Ε. Αρχοντάκη, Π.Παυλίδης, 

Τ. Χατζηαθανασίου, Θ. Αγγελίνας, Κ. Βοργιαζίδης, Ν. Μωυσιάδης, Χ. Κούτρας, Ν.Μαυροκεφαλίδης, 
Α. Καγκελίδης, Μ. Παπαϊωάννου, Θ. Κορωνάς, Β. Παπαδόπουλος, Β.Λυκοστράτης. 

Λευκή ψήφο έδωσαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Χ.Τσιούντας, Κ.Κουτσαντάς. 
Αρνητική ψήφο έδωσαν εννιά (9) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Α. Νεστορόπουλος, Α. Γκαμπέσης, 

Ε. Γουναράς, Κ. Παναγιωτίδης, Δ. Γκέκα, Σ. Κουμτσίδης, Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος, 
Ι.Αγγέλογλου. 

Απείχαν από την ψηφοφορία του παραπάνω θέματος οι δημοτικοί σύμβουλοι Α.Βασιάδη, 
Ν.Τσιαμήτρος. 

Παρών δήλωσε ο δημοτικός σύμβουλος Γ.Μιχαηλίδης. 
Πρόεδρος: Επομένως γίνεται δεκτή η εισήγηση της Ο.Ε. για την αναπροσαρμογή των 

συντελεστών των Τελών Καθαριότητας και Φωτισμού του Δήμου Βέροιας για τις υπόλοιπες κατηγορίες 
χρήσης, πλην της κατηγορίας οικιακής χρήσης, για την οποία γίνεται δεκτή η πρόταση της Δημάρχου 
για μη αναπροσαρμογή των συντελεστών των Τελών Καθαριότητας και Φωτισμού. 

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την υπ’ αριθ. 606/2013 απόφαση της Οικονομικής Επιτροπής. 
2.- Την πρόταση της Δημάρχου. 
3.- Την υπ’ αριθ. 730/2012 απόφαση του Δ.Σ. 
4.- Ότι ο Δήμος παρέχει υπηρεσία καθαριότητας στα ακίνητα εντός σχεδίου της πόλης της Βέροιας, των 
Δημοτικών και Τοπικών Κοινοτήτων, καθώς και στα ακίνητα που βρίσκονται στις εκτός σχεδίου 
περιοχές και εντός των διοικητικών ορίων του ενιαίου Δήμου. 
5.- Τον πίνακα εσόδων-εξόδων υπηρεσίας καθ/τας και ηλεκτρισμού έτους 2014. 
6.- Την ανάγκη αναπροσαρμογής των τελών καθαριότητας και φωτισμού για το έτος 2014, για την 
κάλυψη του κόστους μεταφοράς και ταφής των απορριμμάτων σε ΧΥΤΑ όμορου Δήμου. 
7.- Τις απόψεις και προτάσεις της Δημάρχου και των δημοτικών συμβούλων, όπως αυτές αναπτύχθηκαν 
στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
8.-  Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 



9.- Τις διατάξεις της παρ.1 του άρθρου 65 του Ν.3852/2010, του άρθρου 96 του Ν.3463/2006, Τις 
διατάξεις του άρθρου 1 (παρ. 12) του  Ν. 25/75, του άρθρου 17 του Ν.1080/80, του άρθρου 25 (παρ. 12 
& 14) του Ν. 1828/89 όπως αυτές τροποποιήθηκαν με το άρθρο 11 (παρ. 16) του Ν. 2503/97. 

 
Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 

 
Εγκρίνει: 
Α) Τη μη αναπροσαρμογή των συντελεστών των τελών καθαριότητας και φωτισμού για την 

κατηγορία οικιακής χρήσης του Δήμου Βέροιας, οι οποίοι παραμένουν ως εξής: 
1) Για την πόλη της Βέροιας σε 1,60€/τ.μ: 
α) Τους χώρους που χρησιμοποιούνται για κατοικία ή εγκατάσταση φιλανθρωπικών ή νοσηλευτικών 
ιδρυμάτων δημοσίου ή ιδιωτικού δικαίου στους οποίους δεν συμπεριλαμβάνονται οι ιδιωτικές κλινικές, 
β) Τους μη στεγασμένους χώρους ακινήτων που χρησιμοποιούνται για άσκηση επαγγέλματος καθώς και 
για τις κατοικίες που κατοικούνται εποχιακά, 
γ) Τους στάβλους, 
δ) Τους σταθμούς αυτοκινήτων (parking). 
2) Για τις υπόλοιπες Δημοτικές και Τοπικές Κοινότητες, καθώς και τους Οικισμούς του Δήμου Βέροιας 
σε 1,30 €/τ.μ.  

Β) Την αναπροσαρμογή των συντελεστών των Τελών Καθαριότητας και Φωτισμού του Δήμου 
Βέροιας για τις υπόλοιπες κατηγορίες χρήσης, οι συντελεστές των οποίων διαμορφώνονται ως εξής : 
1. Για την πόλη της Βέροιας και για: 
α) Την κατηγορία γενικής χρήσης: 
Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης σε 3,68 € / τ.μ. 
β) Την κατηγορία υπερκαταστημάτων τροφίμων: 
2) Για τα πολυκαταστήματα τροφίμων μέχρι των 150 τ.μ σε 3,68 € / τ.μ. 
3) Για τα πολυκαταστήματα τροφίμων πέραν των 150 τ.μ. με τέλος 2 ½ φορές το                εκάστοτε 
τέλος της κατηγορίας γενικής χρήσης που ισχύει για την πόλη της Βέροιας, δηλαδή  9,20€/τ.μ. 
γ) Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης μέχρι του ορίου των 6.000 τ.μ. σε 1,47 € / τ.μ. και για το 
πέραν του ορίου των 6.000 τ.μ., σε 1,50 € / τ.μ. 
δ) Για τα Βιομηχανικά-Βιοτεχνικά κτίρια της εκτός σχεδίου πόλεως Βέροιας, σε 3,00 € / τ.μ. [πλην 
περιπτώσεων γ΄]. 
2. Για τις Τ.Κ. Γεωργιανών, Καστανιάς, Τριποτάμου, Κ.Βερμίου, Ράχης, Κουμαριάς, Αγίας Βαρβάρας, 
Άμμου & Ασωμάτων και για την κατηγορία γενικής χρήσης σε 1,50 € / τ.μ. 
3. Για τις Δ.Ε Βεργίνας, Δοβρά, Απ. Παύλου και Μακεδονίδος και για την κατηγορία γενικής χρήσης 
σε 1,50 € / τ.μ. 
4. Για τα Βιομηχανικά-Βιοτεχνικά κτίρια εντός και εκτός σχεδίου στις Τ.Κ. Γεωργιανών, Καστανιάς, 
Τριποτάμου, Κ.Βερμίου, Ράχης, Κουμαριάς, Αγίας Βαρβάρας, Άμμου & Ασωμάτων καθώς και στις 4 
Δημοτικές Ενότητες Απ. Παύλου, Δοβρά, Μακεδονίδος και Βεργίνας, σε 2,00 € / τ.μ. 

Οι παραπάνω συντελεστές ισχύουν και για ακίνητα που βρίσκονται σε εκτός σχεδίου πόλης 
περιοχές στις Δ.Ε. Βεργίνας, Δοβρά, Απ. Παύλου και Μακεδονίδος. 

Γ) Καταρτίζει τον πίνακα Ανταποδοτικών τελών καθαριότητας και ηλεκτροφωτισμού, ο οποίος 
διαμορφώνεται  ως εξής: 

              
  ΑΠΟΛΟΓΙΣΤΙΚΑ ΔΕΔΟΜΕΝΑ ΕΣΟΔΩΝ     
  ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑΣ     

Κωδικός 
Λογαριασμ

ού 

Περιγραφή Εισπραχθέν
τα περιόδου 

01/01-
31/07/2012 € 

Εισπραχθέν
τα περιόδου 

01/01-
31/12/2012 € 

Εισπραχθέν
τα περιόδου 

01/01-
31/07/2013 € 

Εκτιμήσεις 
έτους 2013 € 

Προυπολογισ
μός έτους 

2014  € 

06.00.0311 ΤΕΛΗ ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑΣ & 
ΦΩΤΙΣΜΟΥ (άρθρο 25 Ν 
1828/89) 

1.692.653,45 3.792.001,88 1.820.324,72 3.800.000,00 3.850.000,00 

06.00.2111 ΤΑΚΤΙΚΑ ΕΣΟΔΑ ΑΠΌ 
ΤΕΛΗ  ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑΣ & 
ΦΩΤΙΣΜΟΥ  

740.348,15 740.427,15 853.125,08 853.000,00 850.000,00 



  Σ Υ Ν Ο Λ Α 2.433.001,60 4.532.429,03 2.673.449,80 4.653.000,00 4.700.000,00 

              
 ΑΠΟΛΟΓΙΣΤΙΚΑ ΔΕΔΟΜΕΝΑ ΕΞΟΔΩΝ   
  ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑΣ     

       

Κωδικός 
Λογαριασμ

ού 
Περιγραφή 

Πληρωθέντ
α περιόδου 

01/01-
31/07/2012 € 

Πληρωθέντ
α περιόδου 

01/01-
31/12/2012 € 

Πληρωθέντ
α περιόδου 

01/01-
31/07/2013 € 

Εκτιμήσεις 
έτους 2013 € 

Προυπολογισ
μός έτους 

2014  € 

      

02.20.601 ΑΠΟΔΟΧΕΣ ΜΟΝΙΜΩΝ 
ΥΠΑΛΛΗΛΩΝ 

819.291,68 1.306.368,03 788.517,07 1.200.000,00 1.130.000,00 

02.20.602 ΑΠΟΔΟΧΕΣ ΤΑΚΤΙΚΩΝ 
ΥΠΑΛΛΗΛΩΝ ΜΕ 
ΣΥΜΒΑΣΗ ΑΟΡΙΣΤΟΥ 
ΧΡΟΝΟΥ 

224.893,89 369.022,39 218.635,06 350.000,00 340.000,00 

02.20.604 ΑΠΟΔΟΧΕΣ ΕΚΤΑΚΤΩΝ 
ΥΠΑΛΛΗΛΩΝ (ΕΠΙ 
ΣΥΜΒΑΣΗ ΕΚΤΑΚΤΩΝ 
ΥΠΑΛΛΗΛΩΝ,ΗΜΕΡΟΜΙΣΘ
ΙΩΝ ΩΡΟΜΙΣΘΙΩΝ ΚΛΠ) 

42.940,46 132.833,18 63.090,11 146.000,00 130.000,00 

02.20.605 ΕΡΓΟΔΟΤΙΚΕΣ ΕΙΣΦΟΡΕΣ 
ΔΗΜΩΝ ΚΑΙ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ 

208.845,92 342.984,55 205.190,35 318.000,00 345.000,00 

02.20.606 ΠΑΡΕΠΟΜΕΝΕΣ ΠΑΡΟΧΕΣ 
ΚΑΙ ΕΞΟΔΑ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ 

14.839,85 19.276,23 0,00 18.000,00 20.000,00 

02.20.613 ΑΜΟΙΒΕΣ ΤΡΙΤΩΝ ΜΗ 
ΕΛΕΥΘΕΡΩΝ 
ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΩΝ 

5.000,00 7.500,00 0,00 0,00 74.000,00 

02.20.621 ΠΑΡΟΧΕΣ ΠΑΡΑΓΩΓΙΚΗΣ 
ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΑΣ 

832.668,28 1.751.592,74 890.688,60 1.600.000,00 1.100.000,00 

02.20.623 ΕΝΟΙΚΙΑ - ΜΙΣΘΩΜΑΤΑ 101.843,56 335.445,08 54.795,00 530.000,00 530.000,00 
02.20.625 ΑΣΦΑΛΙΣΤΡΑ 0,00 19.040,00 14.362,00 15.000,00 15.000,00 
02.20.626 ΣΥΝΤΗΡΗΣΗ ΚΑΙ 

ΕΠΙΣΚΕΥΗ ΑΓΑΘΩΝ 
ΔΙΑΡΚΟΥΣ ΧΡΗΣΗΣ 

14.105,54 29.958,64 15.516,45 60.000,00 70.000,00 

02.20.627 ΛΟΙΠΕΣ ΠΑΡΟΧΕΣ ΤΡΙΤΩΝ 796,00 4.002,00 1.118,05 25.000,00 2.000,00 
02.20.632 ΤΕΛΗ ΚΥΚΛΟΦΟΡΙΑΣ 

ΜΕΤΑΦΟΡΙΚΩΝ ΜΕΣΩΝ 
2.445,52 9.290,52 3.570,58 10.000,00 5.000,00 

02.20.641 ΕΞΟΔΑ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ 128.004,81 257.117,75 88.911,96 330.000,00 336.000,00 
02.20.642 ΟΔΟΙΠΟΡΙΚΑ ΕΞΟΔΑ ΚΑΙ 

ΕΞΟΔΑ ΤΑΞΙΔΙΩΝ 
85,34 85,34 0,00 0,00 1.000,00 

02.20.663 ΕΙΔΗ ΥΓΙΕΙΝΗΣ ΚΑΙ 
ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑΣ 

7.720,00 14.899,66 0,00 15.000,00 20.000,00 

02.20.664 ΚΑΥΣΙΜΑ ΚΑΙ ΛΙΠΑΝΤΙΚΑ 114.395,79 255.930,42 88.201,75 240.000,00 270.000,00 
02.20.667 ΑΝΤΑΛΛΑΚΤΙΚΑ 

ΜΗΧΑΝΙΚΟΥ ΚΑΙ ΛΟΙΠΟΥ 
ΕΞΟΠΛΙΣΜΟΥ 

17.527,32 119.780,63 14.578,57 150.000,00 147.000,00 

02.20.669 ΛΟΙΠΕΣ ΠΡΟΜΗΘΕΙΕΣ 7.289,20 14.789,20 0,00 10.000,00 15.000,00 
02.20.713 ΠΡΟΜΗΘΕΙΕΣ ΠΑΓΙΩΝ 0,00 25.885,43 0,00 25.000,00 65.000,00 
02.20.732 ΔΑΠΑΝΕΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΗΣ 

ΠΑΓΙΩΝ (ΜΟΝΙΜΩΝ) 
ΕΓΚΑΤΑΣΤΑΣΕΩΝ ΚΟΙΝΗΣ 
ΧΡΗΣΕΩΣ 

16.413,99   0,00 15.000,00 6.000,00 

02.20.733 ΕΠΙΣΚΕΥΕΣ & 
ΣΥΝΤΗΡΗΣΕΙΣ ΠΑΓΙΩΝ 
ΕΓΚΑΤΑΣΤΑΣΕΩΝ 

0,00 0,00 0,00 10.000,00 79.000,00 

Σ Υ Ν Ο Λ Α 2.559.107,15 5.015.801,79 2.447.175,55 5.067.000,00 4.700.000,00 

Η ισχύς της παρούσας αρχίζει από 1-1-2014. 
 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  583 / 2013 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση συντάχθηκε 
το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 
 

Εμμανουήλ Γουναράς 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης     
Α.  Λαζαρίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Ν.  Τσιαμήτρος  Ι. Χειμώνας  
Β. Σταυροπούλου  Ν. Αγγέλου  
Ε. Αρχοντάκη     
Π. Παυλίδης     
Θ. Αγγελίνας     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Ν. Μαυροκεφαλίδης     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Β. Λυκοστράτης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Χ. Τσιούντας     
Κ. Παναγιωτίδης     
Δ. Γκέκα     
Σ.  Κουμτσίδης     
Α. Βασιάδης     
Ι. Σοφρόνωφ     
Γ. Μελιόπουλος     
Ι. Αγγέλογλου     
   

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  18-11-2013 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

  
  
  
  
  
  
  
  

 
 
 
 
 
 


